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V KOSTELE ZNĚL STEJNĚ DOBŘE BACH JAKO MORRICONE

V sobotu 22. září v 19 hodin se rokytnický kostel na náměstí zcela zaplnil. 
Tak velkou vlnu zájmu způsobil koncert Felixe Slováčka  a Martina Strejce. 
Pánové si připravili pro posluchače řadu  chytlavých lahůdek ze světa klasické 
vážné ale i populární hudby. Tak jsme měli možnost zaposlouchat se do zná-
mých skladeb, jako jsou třeba Dvořákovo Largo nebo Když mne stará matka, 
Fibichovo Andante a Poem, Schubertovo Ave Maria. Pan Strejc také předvedl 
mimo jiné líbivé kousky jak jinak než Bachovu Toccatu d moll a v nezvyklé 
varhanní úpravě Pachelbelův Kánon, v původním provedení určený pro smyč-
ce. A to i přesto, že se vzdorovité rokytnické varhany několikrát vzepřely a 
podařilo se jim domluvit jen se šroubovákem v ruce. To však nikterak neubra-
lo celému koncertu na kvalitě. Spíše naopak, tento zádrhel prověřil mistrov-
ství obou pánů a to, jak bravurně se dokázali se situací vypořádat. Spojení 
tenorsaxofonu, který bychom hledali spíše v džezovém klubu než v kostele, 
a klasických varhan je opravdu neobvyklé. Sám pan Strejc přiznal, že hledá 
stále nové podněty a vylepšení, aby se atraktivita hudby zvýšila a přilákala 
posluchače. V Rokytnici se to určitě povedlo. Výsledek byl úžasný. Saxofon 

zní v klasické hudbě a v kostele stejně tak dobře, jako kterýkoliv jiný nástroj 
pro toto prostředí předurčený. A stejně tak dobře jako klasická chrámová hud-
ba zde zněly Salve Regina a Veni Domine od Pavla Vaculíka. Zejména druhou 
skladbu znají posluchači především v podání Báry Basikové. Překvapivě origi-
nální  a ojedinělý byl i varhanní doprovod v písni, kterou u nás proslavila Věra 
Špinarová (a Věru Špinarovou velmi proslavila tato píseň) z fi lmu Tenkrát na 
západě, v původním orchestrálním provedení známé jako Téma lásky sklada-
tele Enia Morriconeho. To už jsme však v samém závěru koncertu, kdy si nad-
šení posluchači vyžádali přídavek a toho se jim právě v podobě podmanivých 
tónů od známého skladatele fi lmových melodií dostalo. Posluchači však ani 
po té nechtěli pana Slováčka jen tak propustit. Celý koncert se totiž odehrával 
na kůru a přímého pohledu na saxofonovou hru si  užili až během přídavku. 
Následoval tedy ještě jeden, opět Téma lásky z fi lmu Kmotr autora Nina Roty. 
Zatímco pan Slováček předvedl mistrovskou hru s obdivuhodnou kapacitou 
dechu, obecenstvu se dech naopak úžasem tajil. Velký aplaus, úlovek auto-

gramu nebo společné fotografi e, úžasný dojem a hudební zážitek, to byl závěr 
jedné zářijové soboty v Rokytnici.                                                                  Ro

Byl krásný sobotní podvečer. Probarvené stromy hlásaly, že se nezadržitelně 
dostavil podzim.
 Na upraveném prostranství před budovou Obecního úřadu v Orlickém 
Záhoří  informovali o tom, že se nalézáme v Kačenčině pohádkové říši. Nás 
ale čekal koncert v rokytnickém kostele, na který jsme se opravdu těšili. Už 
jen jména účinkujících – Martin Strejc a Felix Slováček – byly příslibem 
něčeho výjimečného.  Pořadatelé nic nezanedbali. Hned u vchodu se nám 
dostalo milého přivítání od zástupců  vedení města (pánové Morávek a 
Rücker prominou to označení). Pan starosta Petr Hudousek přivítal diváky 
a  věřte vážení, že to vše není pohádka, ale skutečnost. Koncert byl nádherný, 
účinkující skvělí a nechybělo ani vnímavé a vděčné publikum. Když si před-
stavím, že za normálních okolností bych večer trávila třeba u televize, pak 
v Rokytnici v Orlických horách, na koncertě 22.září večer, jsem se opravdu 
cítila jako v pohádce. Díky pořádající město, už se těším na další kulturní 
akci!!!!       Vděčná divačka z Kostelce nad Orlicí M.Nováková.
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PĚČÍN
z Členové pěčínské TJ Sokol a jejich přátelé uspořádali v polovině září turistic-
ko společenský víkend v Teplických a Adršpachšských skalách.
z Na krajských dožínkách v Hradci Králové byl Pěčín zastoupen třemi aktivi-
tami: Ing. Petr Janovec se představil s výrobou biobriket, manželé Svobodovi 
s chovem chladnokrevných koní a s jejich prací v lese a František Divíšek s cho-
vem plemenných ovcí. „Děkuji všem za reprezentaci naší obce a za prezentaci 
činností, které k naší obci patří,“ prohlásil pěčínský starosta Miroslav Petr.
z Byla dokončena výstavba víceúčelového hřiště naproti obecního úřadu s pod-
porou dotace 400 tisíc od Královéhradeckého kraje. V příštím roce se počítá se 
počítá s výstavbou přístřešku a zázemí hřiště.
z V současné době je zpracováván návrh na rekonstrukci budovy obecního úřa-
du ve spojitosti s pohostinstvím a přístavbou kulturního sálu. S návrhem budou 
občané seznámeni.
z V říjnu proběhne v Pěčíně sběr nebezpečného odpadu. Předpokládaný termín je 
20.10.

ROKYTNICE
Informace z jednání Zastupitelstva města  ze dne 10.09.2007. 

Kompletní text je možno získat na internetových stránkách města www.
rokytnice.cz nebo k nahlédnutí v podatelně MěÚ. 

Bylo projednáno celkem 44 bodů.
Hlavními body byly:
z Zpráva o certifi kaci Pečovatelské služby
Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o certifi kaci Pečovatelské 
služby předloženou vedoucí pečovatelské služby Mgr. Lavrenčíkovou.
z Rokytnická voda s.r.o., rekonstrukce ČOV + septiky
Zastupitelstvo města bere na vědomí:
a) informaci starosty o způsobu  realizace projektu „Intenzifi kace ČOV 
Rokytnice v Orl.horách a rozšíření kanalizace“ se zařazením do progra-
mu fi nancovaných akcí z dotačního titulu Operační program životního 
prostředí.Investorem stavby bude spol. Rokytnická voda s.r.o.
z Použití fi nančních prostředků z části přebytku zvláštního účtu pro-
jektu „Rokytnice – vstupní brána Orlických hor na úhradu technologic-
kého vybavení kuchyně MŠ
Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o uzavření Smlouvy o 
dílo evidenční číslo 2007.05 na rekonstrukci kuchyně MŠ v Rokytnici 
v O.h. mezi Městem Rokytnice v O.h. a stavební fi rmou ING. URBAN 
A SPOL., spol. s.r.o..
Zastupitelstvo města schvaluje na úhradu technologického vybavení 
kuchyně MŠ použít fi nanční prostředky z části přebytku zvláštního účtu 
projektu Rokytnice – vstupní brána Orlických hor. 
z Plán rozvoje obce včetně ekonomické rozvahy na období 2008-2011
Zastupitelstvo města schvaluje Plán rozvoje  města včetně ekonomické 
rozvahy na období 2008 -2011 v předloženém znění.
z Projekt Hasičská zbrojnice
Zastupitelstvo města schvaluje podání projektu „Hasičská zbrojnice“ 
dle předložené studie do operačního programu Přeshraniční spolupráce 
ČR – PL, jako součást integrovaného projektu „Modernizace integrova-
ného záchranného systému Orlických a Bystřických hor v souvislosti se 
vstupem do Shengenského prostoru“, jehož dalšími partnery jsou Oleš-
nice v Orlických horách, Orlické Záhoří, Bystrzyca Klodzka a Mied-
zylesie. Město Rokytnice v Orlických horách bude vedoucím projektu, 
tzv. „Lead partnerem“.
Zastupitelstvo města schvaluje administrátorem projektu spol. Regio-
nal Development Agency Rychnov nad Kněžnou.
z Nabídka prodeje výtopny - České dráhy, a.s.
Zastupitelstvo města schvaluje odkoupení od Českých drah, a.s., objekt 
remízy a vodárny včetně pozemků st.p.č. 233 a st.p.č. 236 včetně všech 
součástí a příslušenství v k.ú. Rokytnice v O.h. za navrhovanou kupní 
cenu splatnou v roce 2008.
z Relaxační sportovní zóna Rokytnice v Orl.horách
Zastupitelstvo města schvaluje  zřízení sportovně - relaxační zóny 
v prostoru Sídliště 1. máje u areálu tenisových kurtů.

Zastupitelstvo města bere na vědomí uhrazení studie k projektu „Stavba 
skateparku v Rokytnici v O.h.“ 
z Návrh smlouvy na administraci žádosti o získání prostředků z EHP 
Norska a KHK
Zastupitelstvo města schvaluje  uzavřít Smlouvu o dílo uzavřenou 
mezi Regional Development Agency Rychnov nad Kněžnou a Městem 
Rokytnice v O.h. na vypracování žádostí o fi nanční příspěvek z grantu 
fi nancovaného z Finančního mechanismu EHP/Norska a Královéhra-
deckým krajem na zřízení sportovně - relaxační zóny v prostoru Sídliš-
tě 1. máje u areálu tenisových kurtů.
z Jednostranné zvýšení nájemného v bytech ve vlastnictví města v roce 
2008
Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci Rady města  jedno-
stranném zvýšení nájemného v bytech ve vlastnictví města v roce 2008 
v souladu se zákonem č. 107/2006 Sb..
z Organizační složky města Základní knihovna + INFOSERVICE 
– zrušení
Zastupitelstvo města schvaluje:  
a) zrušení  organizační složky Základní knihovna Rokytnice v Orlic-
kých horách ke dni 30.9.2007, 
b) zrušení  organizační složky  INFOSERVICE Rokytnice v Orlických 
horách ke dni 30.9.2007.
z Zřízení organizační složky Městské kulturní a informační středisko, 
Zřizovací listina
Zastupitelstvo města schvaluje:  
a) zřízení  organizační složky Města Rokytnice v Orlických horách 
s názvem Městské informační a kulturní středisko  s datem zřízení 
dnem 1.10.2007 (zkráceně MIKS),
b) Zřizovací listinu  Městského informačního a kulturního střediska 
Rokytnice v Orlických horách v předloženém  znění.
z Návrh koncepce rozvoje kultury a cestovního ruchu do r. 2010
Zastupitelstvo města schvaluje: 
a) koncepci rozvoje kultury ve městě Rokytnice v Orlických horách 
v období do roku 2010 v předloženém znění,
b) koncepci fungování a rozvoje Základní knihovny v Rokytnici 
v Orlických horách v období do roku 2010 v předloženém znění,
c) koncepci rozvoje cestovního ruchu v Rokytnici v Orlických horách a 
přilehlém regionu v období do roku 2010 v předloženém znění.
z Udělení Ceny města  -  pravidla upravující způsob hlasování
Zastupitelstvo města schvaluje pravidla upravující způsob hlasování 
- Hlasovací řád Zastupitelstva města Rokytnice v O.h. ve volebním 
období 2006-2010 pro udělení Ceny města dle předloženého návrhu.
z Změna zřizovací listiny Základní školy
Zastupitelstvo města schvaluje Zřizovací listinu příspěvkové organiza-
ce Základní školy Rokytnice v O.h. v pozměněném a úplném znění.
z Pravidla pro uvolňování dotací na podporu kultury a neziskových 
aktivit
Zastupitelstvo města schvaluje Pravidla pro uvolňování dotací na pod-
poru kultury a neziskových aktivit v předloženém znění  s tím, že těmi-
to pravidly se bude město řídit od 1.1.2008.
z Pravidla pro uvolňování dotací na podporu sportu mládeže
Zastupitelstvo města schvaluje  Pravidla pro uvolňování dotací na pod-
poru sportu mládeže v předloženém znění  s tím, že těmito pravidly se 
bude město řídit od 1.1.2008.
z Smlouva o poskytnutí investiční dotace z grantového programu – 
zavedení separování bioodpadu v Rokytnici v O.h..
Zastupitelstvo města schvaluje: uzavřít Smlouvu s Královéhradeckým 
krajem o poskytnutí investiční dotace z grantového programu PRK 
ZPG200710 „Projekční a realizační práce naplňující splnění zákon-
ných podmínek pro nakládání s komunálním odpadem“ v předloženém 
znění.
z Zájem developerů o výstavbu supermarketu v Rokytnici v Orlických 
horách
Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci starosty o zájmu deve-
loperů o výstavbu supermarketu v Rokytnici v Orlických horách.
Zastupitelstvo města nemá námitek proti případné stavbě supermarketu 
ve městě pod podmínkou, že provozovatel supermarketu bude odebírat 
tradiční produkty také od místních výrobců.



V ROKYTNICI MÁME MISTRA REPUBLIKY
Ve dnech 15. – 16. září proběhlo v Praze Butovicích Mistrovství 
republiky plastikových modelářů. Této akce se zúčastnili i modeláři 
z Rokytnice v O.h pod záštitou klubu modelářů KPM Žamberecký 
divočák se sídlem v Záchlumí. Akce se zúčastnili Jiří Špinar mladší 
a Luděk Vávra v kategorii hobby. První jmenovaný navíc získal titul 
nejcennější, Mistr republiky v kategorii hobby – dělostřelectvo tažené 
včetně tahače s modelem Karl Morser. Chtěli bychom mu touto cestou 
poděkovat za propagaci Rokytnice v tomto oboru a zároveň bychom 
Vás rádi pozvali na výstavu plastikových modelářů, která se koná 
v sobotu dne 24. listopadu v restauraci Fontána v Záchlumí. Mimo 
jiné zde uvidíte již zmíněný Karl Morser v celé velikosti (na fotografi i 
se celý nevešel) a řadu dalších krásných modelů z rukou zdatných 
modelářů. Věříme, že Vás návštěva zaujme, potěší a zpříjemní tak 
jedenu listopadovou sobotu nejen Vám, ale i Vašim dětem.         L.V.

GUSEPPE 

PARTNEREM 

MĚSTA ROKYTNICE 

A ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Ve čtvrtek 19.7.2007 uzavřel 
starosta města Petr Hudousek 
s finančním ředitelem společnos-
ti Guseppe a.s. ing.Jiřím Vlčkem 
smluvní vztah, na základě které-
ho, získá město od společnosti 
Guseppe v r. 2007 částku 50 tisíc 
korun pro potřeby neziskového 
sektoru v Rokytnici v O.h. Spo-
lečnost Guseppe se v souvislosti 
s dalším rozvojem svého výrob-

ního závodu rozhodla význam-
nějším způsobem podporovat 
právě různé spolkové, sportovní 
a kulturní aktivity ve městě. Pod-
le vyjádření finančního ředitele 
spol. ing. Vlčka, který je součas-
ně pověřený řízením společnosti 
je taktéž zájmem firmy Guseppe 
přijmout partnerství v aktivi-
tách rokytnické základní školy, 
která pro rok 2007 získá rovněž 
zajímavou finanční podporu pro 
rozvoj školních i mimoškolních 
aktivit. Společnosti Guseppe 
patří velké poděkování za tento 
vstřícný krok.                      MR

ZLATÁ SVATBA NOVÍ OBČÁNCI MĚSTA

� V den státního svátku dne 28.9.2007 bylo v prostorách obřadní síně na Městkém úřadě v Rokytnici v Orlických horách poměrně živo.
Zlatou svatbu zde oslavili manželé Hirkovi za přítomnosti své rodiny.
Starosta Města Rokytnice Petr Hudousek přivítal do života  nové občánky.

Beseda o putování po Podkarpatské Rusi

Zveme Vás na besedu o prázdninovém putování po historickém území naší bývalé republiky.
Dne 8.11.2007 od  18.30 hodin ve vinárně restaurace Klub. Těšíme se na vaši účast.



FELIX SLOVÁČEK SE NAUČIL DĚLAT KOPYTA DO BOT, 

MARTIN STREJC ŠEL CESTOU AUTOMECHANIKA

Sešli jsme se hodinu před koncertem nad čajem a sklenkou vína, aby-
chom si popovídali o muzice a hraní. Líbí se mi, když z úst pana Slováč-
ka zaznívá slovo „muzika“ a ne spisovně uhlazené „hudba“. Zní to totiž 
tak opravdově, je z toho cítit důvěrnost vztahu k této múze. Využívám 
minuty jeho nepřítomnosti a obracím se k panu Strejcovi: „Jak se Vám 
dělá s tak známou osobností?“ Po té, co jsem se pokusila otevřít něko-
lik internetových stránek se jménem Felix Slováček a dozvěděla se jen 
samé bulvární drby (až na ty jedny opravdu pěkné o Big Bandu), očeká-
vám ze slušnosti vyhýbavou odpověď. Ale pan Strejc naprosto upřímně 
odvětí: „Víte, co jsem ho blíž poznal, musím říct, že je to skromný a 
muzikantsky nesmírně pokorný člověk.“ Sama se o několik okamži-
ků později přesvědčuji, že na tom něco je. Počáteční nedůvěra, kterou 
jsem na tváři pana Slováčka vyčetla, se po chvíli vytrácí. Představuji 
se a mám pocit, že se mu trochu ulevilo, když zjistil, že nejsem žádný 
profesionální novinář a štvanice za senzací se konat nebude. „Víte, pro 
Rokytnici je senzace to, že jste přijel.“ „ A pro jaké noviny to bude?“ 
Vysvětluji, co je Horský kurýr „Chcete to pak poslat?“ „A to by šlo? Tak 
jo, to mě zajímá.“ A pak už se odehrává pohodový rozhovor, doprová-
zený častými výbuchy smíchu. Pan Slováček se chvílemi rozpovídá jak 
se starým kamarádem a při tom mi občas přátelsky šťouchne do ramene. 
Nejdřív mi to připadá trochu legrační, ale dochází mi, že se vlastně 
odehrává otevřený hovor, tak krásně nesešněrovaný a o to upřímnější. 
Takže je to vlastně fajn. 

z Máte před koncertem v Rokytnici trému? Máte vůbec ještě někdy 
trému?
FS: Mám. Nikdy nevím, jak to dopadne. Chvíli trvá, než se skamarádím 
s cizím prostředím, s novými varhanami a s dozvukem. Určitá nervozita  
je vždycky.
z Koncertujete rád v malých městech?
FS: Nedělám v tom rozdíl, jestli je to malé nebo velké město. Vždycky 
to musím dobře odehrát.
z Máte vzpomínku na nějaké místo nebo město, kde se Vám oprav-
du mimořádně líbilo?
FS: Nemůžu říct, že by to bylo jedno jediné město. Bylo jich hodně. 
Třeba minulý týden jsme hráli na Kuksu. Tam je takový krásný malý 
kostelíček a taky to bylo moc hezké.
z Když hrajete, soustředíte se tak, že nevnímáte atmosféru v publi-
ku nebo ji vycítíte a dokáže Vás ovlivnit?
FS: Dokáže. Hlavně když tam sedí nějaká opravdu pěkná žena. To i 
muzikanti v kapele začnou hned jinak hrát. Je to jiný pohled, než když 
tam vidíte lidi, kteří se na koncert třeba těšili, ale po celém tom dnu při-
šli a usnuli. Ani za to nemůžou. V sále je teplo, člověk si sedne, my tak 
hezky hrajem. U toho se může dobře i spát. Tak tohle když vidím, tak 
si radši zavřu oči a nenechám se tím rozptylovat. Ale to se asi v kostele 
nestane, tam je zima.
z Umíte jako profesionální muzikant odpočívat při hudbě? Poslou-
cháte ji ještě i „po práci“?
FS: Poslouchám. A nejen z profesionálních důvodů.  Ale hlavně proto, 
že mám kapelu, ale i pro sebe hledám stále nové věci, které by se mně 
líbily a chtěl bych si je zahrát. Je to  nekonečné hledání toho, co bych si 
chtěl vzít do repertoáru. 
z Sledujete současnou hudební scénu i tu hodně moderní? A pokud 
ano, líbí se Vám?
FS: Snažím se. Přeci jenom s mých orchestrem zpívá řada zpěváků 
od Gotta přes Vondráčkovou až po Superstar, třeba Savka. Jestli se mi 
líbí celá současná hudební scéna se dá těžko říct. Musím to rozdělit na 
několik hudebních typů. Já přeci jenom dělám „muziku“. Ale pak je tu 
třeba hip hop nebo rock, kde hodně záleží taky na textech. Některé tyto 
melodie když si má člověk zahrát, tak si řekne to není možný, že to má 
takový úspěch. Za tím právě stojí text a interpret. Všechno to má své 
určité zákonitosti a hranice.
z Posluchači Vás mají spojeného především se swingovou, džezo-
vou a taneční hudbou. Věnujete se stejně i klasice?
FS: Asi pět let jsem byl v orchestru Karla Vlacha, skoro dvacet let 
s Karlem Gottem, pak jsem měl jako šéfdirigent Československého 

rozhlasu Big Band. Ten, který po tom, když rozhlas skončil, přešel na 
volnou nohu a teď ho mám dál. Tady jsem hrál swingovou, džezovou 
a s Karlem populární muziku. Ale kromě toho, protože jsem vážnou 
hudbu vystudoval, jsem se zúčastnil různých festivalů, jako je třeba 
Pražské jaro nebo Ženeva a jiné. Hrál jsem na klarinet s velmi význam-
nými orchestry, třeba London Mozart Players. S nimi jsem projel celo-
evropské turné s českou hudbou jako je Kramář a Stamic. Pak jsem hrál 
s různými symfonickými orchestry v zahraničí i doma. Kdybych je měl 
všechny vyjmenovat, tak si snad ani nevzpomenu. Dál jsem hrál třeba 
s Kociánovým kvartetem nebo Foersterovým triem. Teď hodně jezdím 
„komořinu“ s Borisem Krajným  nebo s vynikající ruskou klavíristkou 
Marinou Grochovskou.  Před časem jsem hrál v Pardubicích  koncert, 
který dirigoval nedávno zesnulý Franta Preisler. To byl tak nádherný 
koncert pro altsaxofon. Hrál se Ronald Binge. To je anglický skladatel 
známý tím, že napsal pro královnu krásnou serenádu. Proslavila se jako 
Alžbětinská serenáda. A ten koncert byl stejně tak krásný.
z Je Vám osobně některý z těch žánrů bližší?
FS: Když dělám nějaké vyloženě těžké swingové věci, třeba teď při-
pravuji cédéčko z nejslavnějších klarinetových titulů jako Klarineto-
vá Marmeláda  /pozn.red. skladatel T.Madsen/, Petite Fleur /pozn.red. 
skladatel S.Bechet/, Cizinec na pobřeží /pozn.red. skladatel Acker Bilk/ 
a další, tak na takové kousky se musím podívat, dost hodně podívat. 
Ale ta vážná hudba mě zase postrkuje někam jinam. Musím si „usadit  
nátisk“ do klasiky, jsou v ní zákony, které se nemůžou překročit. Swing 
je přeci jenom veselá muzika. Tam je zakázáno zrychlovat a hrát jiné 
tóny, než jsou v harmonii, jinak tam můžete dělat co chcete.
z Jak se daří swingové hudbě v současnosti? Má stále dost svých 
příznivců?
FS: Swingová muzika se stáhla do malých skupin – tria, kvarteta, kvin-
teta a do džezových klubů. V Praze hlavně do hotelů, kde jsou cizinci. 
Tam se muzikanti jakž takž živí. I moji kluci z kapely chodí hodně hrát 
po klubech. Pak jsou swingové festivaly. Ale ty jsou tak tři čtyři za rok. 
Kdybychom měli čekat jenom na to, tak bychom zapomněli hrát. 
z Čeká Vás přesto nějaká swingová zajímavost?
FS: Na listopad připravuji koncert s orchestrem a s australským mul-
tiinstrumentalistou Jamesem Morissonem v Praze, Brně a Plzni. On je 
především trumpetista, ale stejně tak dobře hraje i na  trombón, saxofon, 
klavír a všechno ostatní. My o něm říkáme, že je to Ufon, to normální 
člověk nemůže dokázat. (Pozn.red.: Pro doplnění k osobě J.Morissona 
uvádím popis zážitku jednoho z návštěvníků IV. ročníku Swingového 
festivalu v Národním domě na Vinohradech v listopadu 2001. „Abso-
lutní bombou byl druhý přídavek, který Morisson zahrál sám. Populární 
skladbu „St. Luis Blues“ začal na klavír, po první sloce uchopil pravou 
rukou kornet a aniž by levou přestal hrát, předvedl úžasné trumpetové 
sólo, ve kterém sám sebe doprovázel. Na oba nástroje přitom předvedl 
špičkové výkony a vyrážel dech synkopickými posuny, které jsem vídal 
pouze jako interakci mezi více hudebníky. Slyšet a vidět něco takového 
u jediného muzikanta je zcela ojedinělé.“) 
z Připravujete kromě tohoto koncertu ještě něco nového?
FS: Dostal jsem pozvání od věhlasného orchestru a souboru Alexan-
drovci. Dělal jsem s nimi nějaké koncerty v Moskvě a v televizi, potom 
oni přijeli sem, tady jsme udělali dva koncerty. Teď jsem dostal angaž-
má na velké vánoční turné po Evropě. Celý prosinec budu s nimi vystu-
povat, což mě jako starého saxofonistu strašně potěšilo, že si na mě 
někdo vzpomněl. Dramaturgie není ještě hotová, ale budou to převážně 
vánoční věci, třeba i Tichá noc. Když se to dobře prodá, uděláme všech-
no, aby to stálo za to.
z Vaše cesta k hudbě byla přímočará? Jste z hudební rodiny?
FS: Nejsem z hudební rodiny. Tatínek byl doktor a maminka učitelka. 
Tatínek sice v dětství hrával na housle, ale jako malí kluci si s bráchou 
hráli na kováře. Jejich tatínek byl totiž kovář. A při tý hře to jeden prst 
na kovadlině odnesl a na housle už hrát nemohl. Já jsem od malička 
musel na housle taky hrát, což mě nepředstavitelně nebavilo. Na kla-
vír mě to taky nebavilo. Až ve druhém ročníku na jedenáctiletce jsem 
potkal kamaráda, který hrál na klarinet. Ten jsem si od něj půjčil a sem 
tam se mi z toho podařilo něco vyloudit. Ty tóny se mi líbily, tak jsem 



začal hrát intenzivně. Po skončení školy jsem dostal takové vysvědče-
ní, že nedávám záruku, že bych po vystudování  nabytých schopností 
dokázal věnovat ku prospěchu pracujících a dál mě do školy nepustili. 
Tak jsem šel do Svitu. V kopytárně jsem se naučil dělat kopyta na boty. 
Mezi tím jsem si doma dost cvičil.  A tak jsem se přihlásil do Kroměříže. 
Tam mě pustili, asi proto, že se to nejmenovalo konzervatoř, ale Vyšší 
hudební škola. Jelikož už jsem měl za sebou maturitu, tak jsem nemusel 
chodit do řady předmětů, ale chodil jsem jen do hudebních. Takže jsem 
měl na cvičení hodně času. Za tři roky jsem školu dokončil a přihlásil se 
na JAMU do Brna. A pak už to šlo – Bach, Praha, Gott, ale to už jsem 
říkal.
z Kterou hudební etapu ve svém životě považujete za nejvýznam-
nější nebo na ni nejraději vzpomínáte?
FS: Etapa s Karlem Gottem, ale ještě i s Karlem Vlachem, byla taková 
super, protože jsme byli mladí. Karel Gott byl populární v Německu. 
Měl Zlatou desku Polydoru, a když jsme tam třeba končili koncert, tak 
to bylo, jako když končili Beatles. Vrhali se na nás lidi a holky. Byla to 
dobrá etapa. Na mládí v muzice vzpomínám strašně rád. 
z Jak jste se dali dohromady s panem Martinem Strejcem?
FS: To byl nápad pana Strejce. To by měl říct on.
MS: Pana Slováčka jsem prostě poprosil, jestli by si nechtěl zahrát a 
protože se málo bránil, tak jsem ho přemluvil. Po prvních koncertech už 
se nebrání, už jenom hledá termín. I když se termíny často překládají, 
tak nakonec slovo stejně dodrží.
FS: Specielně tady jsme museli původní termín přeložit. Přeci jenom 
v kapele se musí uživit dvacet chlapů a když přijde nabídka třeba 
z Německa, tak se to nedá odmítnout.
z Pane Strejci, Vaše cesta k hudbě taky nebyla přímočará. Vy jste 
původně vyučený automechanikem.
MS: Můj tatínek byl po čtyřicet let dómský varhaník v katedrále Sva-
tého Ducha v Hradci Králové. Přiznám se, že tím, že mě neustále bral 
k varhanám, býval jsem s ním třeba na pohřbech, tak jediné, čím jsem 
být nechtěl, byl varhaník. Varhany jsem skoro nenáviděl. Proto jsem si 
šel svou vlastní cestou. Až když jsem pobral rozumu, tak jsem se k var-
hanám dostal. Začínal jsem s nimi poměrně pozdě, s takovou druhou 
hudební mízou. Ale samozřejmě měl jsem už dřívější klavírní základy a 
hudební vzdělání. Každý si myslel, že jsem předurčen pro dráhu varha-
níka, ale já jsem se vracel až později.
z A jak se daří varhaníkům v dnešní době?
MS: Těm dobrým dobře. 
z Doufám, že je to i Váš případ.
MS: Co se týká obživy, tak oddaluju smrt hladem a daří se to. 
z Posluchači jsou?
MS: Musí se hledat příležitost a jít posluchačům naproti. To ale nezna-
mená podbízet se. Přeci jenom máme velkou konkurenci v internetu, 
v televizi, ale na druhou stranu ten živý zážitek je nenahraditelný. Vrá-
tím se třeba k červencovému koncertu v Nebeské Rybné. Po dvaceti 
letech byl otevřený kostel a přišlo tam přes dvě stě lidí. Vsadil jsem se 
tenkrát, že lidi nepřijdou a prohrál. Prohrál jsem sázku, hodně vína, ale 
rád.
FS: Dneska je to složité. Mám pocit , že dřív jsme přijeli s orchestrem, 
zahráli jsme a dostali  peníze. Dneska si člověk pomalu musí zaplatit, 
aby si mohl zahrát...
z A přesto jste rád, že jste se stal muzikantem?
FS: U muziky je to jako u sportu. Člověku musí ten nástroj sednout. 
Dobrý diskař by byl třeba špatný oštěpař.  Já bych byl třeba určitě špatný 
trumpetista nebo klavírista, ale na ten klarinet se mi to povedlo. Když 
se koníček stane povoláním, tak je to úžasná věc. Člověka to baví a dá 
se něčeho dosáhnout.
z A na ty housle si někdy zahrajete?
FS: Ne! Myslím, že už je ani nemám.
z Vás proslavil nejen klarinet a saxofon, ale i Vaše zajímavé jméno. 
Jak jste k němu přišel?
FS: Já jsem křtěný Antonín, ale jednou ve škole přišel kamarád a povídá: 
Člověče, já jsem včera viděl  kocoura Felixe, (to tenkrát běžela nějaká 
kreslená americká groteska), a ty seš celej Felix. A už mně to zůstalo.

   Povídalo by se krásně dál, oba pánové S+S jsou dobře naladěni, srší 
humorem a zaznívají i humorné muzikantské historky. Ale čas běží a 
nezbývá, než se rozloučit a popřát úspěch při koncertu. Bylo to příjem-
né. „Pánové, děkuji za rozhovor.“                            Šárka Rozsívalová

OTEVŘENO OD 1.11. 2007



RYTMUS 2007

Dne 18. září 2007 odpoledne bylo v Klubu Družba živo.
Co se tu dělo? Sjeli se sem lidičky z nejrůznějších koutů východních Čech. 
Proč? Konala se tu taneční zábava Rytmus, kterou každoročně pořádá 
DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU (dříve ÚSP) pro své přátele z nej-
různějších ústavů, stacionářů a domovů. Letos se nás tu sešlo takřka dvěstě. 
Auta i autobusy s účastníky přijely například ze Slatiňan, z Opočna, Rych-
nova nad Kněžnou, Rábů u Pardubic, ze Žampachu, z Kvasin, Chotělic 
nebo Neratova. O kvalitní hudební doprovod se postarala skupina Fantasy 
ze Solnice. Tato trojice se všem moc líbila a budeme doufat, že jsme je 
neslyšeli naposledy. Odpoledne zpestřilo ještě vystoupení dramatického 
kroužku DOMOVA NA STŘÍBRNÉM VRCHU z Rokytnice a DOMO-

VA POD HRADEM ze Žampachu. Ke svému tanečnímu vystoupení si 
kroužek vybral písničku od Zdeňka Svěráka a Jaroslava Uhlíře a velký 
aplaus v sále byl důkazem, že to byla dobrá volba a že se vystoupení dra-
matickému kroužku opravdu povedlo. Dalším zpestřením tohoto odpo-
ledne bylo vystoupení tanečního souboru Horské myši, které sklidilo také 
zasloužený potlesk. 
     Přestože tento den venku nevládlo zrovna nejlepší počasí, náladě na sále 
to neubralo. Naopak, bylo zde plno úsměvů, vládla zde radost a pohoda. 
Už nyní se těšíme na další ročník Rytmu a doufáme, že se zase sejdeme 
v tak hojném počtu.
     Na závěr bychom chtěli poděkovat sponzorům, a to zejména Městu 
Rokytnice, p. Ant. Grundovi, fi rmě Regiostav Hradec Králové, Ing. arch. 
Mikulášovi, fi rmě SVITR Rokytnice, Rokytnické vodě s.r.o., Lékárně p. 
Mgr.Kaněrové Rokytnice, Květeně Černohous Rokytnice, p. Františku 
Benešovi – Oděvy, p. Štěpánové Kvasiny, fi rmě TH SOFT Tomáš Holenda, 
Ing. Buriánové Rychnov n. Kn. a dalším. 

Pečovatelská služba 
Města Rokytnice v O.h.

Horská 303, Rokytnice v O.h.

Nabízí své služby:
� při zajištění stravy
� při osobní hygieně

� při zajištění chodu domácnosti
� při zvládání běžných úkonů o svoji osobu

� při zprostředkovávání kontaktu 
se společenským prostředím

� při uplatňování práv, při obstarávání 
osobních záležitostí

Provozní doba – pracovní dny
pondělí - pátek     6,30 - 15,00

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz
       dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

Tel.: 491 616 996

PRODÁM
VELKÝ BUCHAR

JEN VÁŽNÍ ZÁJEMCI. CENA 20.000 Kč
Tel.: 605 473 732

VIDĚT A BÝT VIDĚN
Podzim je tady, dne ubývá a věcí každého účastníka silničního provo-
zu, tedy i cyklisty, je chovat se tak, aby neohrozil ostatní účastníky sil-
ničního provozu a zároveň i sebe. Jaké má být tedy správné osvětlení 
jízdního kola? Povinností cyklisty je mít v přední části kola světlomet 
bílé barvy, který mu vozovku osvětlí na vzdálenost 20 m. Světlomet 
musí být upevněn tak, aby se sám neuvolnil nebo neúmyslným zásahem 
cyklisty nezměnil směr. Zadní svítilna červené barvy se umisťuje stejně 
jako zadní červené odrazové světlo a může být s ním i kombinováno. 
Zdroj elektrického proudu musí zajistit svítivost světel po dobu nejméně 
1,5 hodiny bez přerušení. Je na rozhodnutí uživatele jízdního kola, zda 
použije dynamo nebo oblíbená světla na tužkové baterie. U baterií je 
ovšem nutno myslet na jejich životnost. K dobré viditelnosti patří i pestré 
oblečení, fl uorescentní a refl exní doplňky. Ty se vyplatí zejména u dětí, 
ale ani my dospělí se za ně nemusíme stydět. Každý, kdo se vydá na silni-
ci na jízdním kole, si musí uvědomit, že je účastníkem silničního provozu 
a řidičem. Z toho plyne nutnost striktně dodržovat pravidla silničního 
provozu. I cyklista je povinen respektovat zákaz požívání alkoholu před 
a během jízdy. Nově je v zákoně č. 361/2000 Sb.  zakotvena povinnost 
cyklisty svítit v zimním období i přes den. Ale hlavně, což je bohužel 
mnohými cyklisty opomíjeno, svítit v noci a za snížené viditelnosti!

Komise pro prevenci kriminality (zdroj: internet)

Redakční rada Horského kurýra gratuluje naší 
kolegyni Ing. Vladimíře Jiroutové, které se 

24.9.2007 narodil syn Radim.

Oběma  přejeme hodně 
zdraví, štěstí a malému 

Radimovi přejeme krásný 
vstup do života.



PŘESTAVBA ÚSP ROKYTNICE 

V ORLICKÝCH HORÁCH

DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU

Stříbrný vrch 199, 
517 61 Rokytnice v Orlických horách

Investor: Královéhradecký kraj
Generální zhotovitel: Regio-stav s.r.o., Hradec Králové

Projektanté: Ing. Pavel Mikuláš arch., Ing. Petr Bajtalon, 
Ing. Jaroslav Vintera

   Dne 18.9.2007 proběhl v areálu bývalého ÚSP v Rokytnici v O.h. Den 
otevřených dveří u příležitosti „poločasu výstavby“ akce: Přestavba ÚSP 
Rokytnice v O.h. - DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU. 
Aktuálně byla přestavba zahájena již v měsíci únoru 2007, ale jelikož tento 
zimní čas není nejvhodnějším měsícem pro slavnostní zahájení, uskutečnil 
se tento akt dodatečně na žádost dodavatele stavby až nyní.
   Úvodního slova se ujal ředitel DOMOVA NA STŘÍBRNÉM VRCHU 
Rokytnice v O.h. pan Josef Gruncl, který seznámil přítomné s dosavadními 
i plánovanými přestavbami celého areálu DOMOVA. Dále promluvil člen 
Rady Královéhradeckého kraje zodpovědný za sociální oblast  pan Milo-
slav Plass a jednatel fi rmy Regio-stav s.r.o. pan Petr Košťál
   Přítomni byli: hejtman Královéhradeckého kraje pan Ing. Pavel Bra-
dík,  náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje Petr Kuřík, náměstek 
hejtmana Královéhradeckého kraje Miloslav  Plass, zástupci Města Rokyt-
nice v O.h.: starosta Petr Hudousek, Mgr. Jan Morávek, Ing. Jan Fremuth, 
Ing. Zdeňka Horáčková, Ing. Milan Hock a Mgr. Dagmar Lavrenčíková, 
dále ředitelé sociálních zařízení Královéhradeckého kraje a zástupci fi rem 
podílejících se na přestavbě DOMOVA.
   V současné době jsou klientky dočasně umístěny v Ústavu sociální péče v 
Opočně. Ukončení přestavby je naplánováno do konce září 2008. 
Více informací na: www.uspro.cz                          KG

ŤAP ŤAP

PĚČÍN - Tradiční turistický 
pochod okolím Pěčína pro malé 
a velké na rozloučení s prázd-
ninami  ŤAP ŤAP, který pořádá 
TJ Sokol Pěčín, letos (25.9.)při-
lákal 68 účastníků.
Zhrubadvanáctikilometrovou 
trasu (Pěčín OÚ, slatinská cha-
tová oblast, Přím s občerstve-
ním v místní hospůdce, Ochoz, 
Plačtivá skála, Hamernice, 
rokytnické rybízy a domů) 

za příjemného počasí zdo-
lal i osmašedesátiletý veterán 
z Rychnova a také jednoroč-
ní dítě na zádech svého otce, 
pana Rolečka z Pěčína. Závěr 
u obecní prodejny pečetily pro 
účastníky perníkové boty a 
možnost občerstvení bohatého 
výběru.
Příští rok – Ťap Ťap na obmě-
něné trase.                                      

ba

ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

SWING NA KOPCI
PĚČÍN - V úvodu září areál u stavení manželů Fišerových na 
kopci dolní části Pěčína opět přivítal příznivce a přátele swin-
gové muziky nejen z místa a nedalekého okolí, ale dokonce i 
z Prahy.
   Vystřídalo se tu pět kapel, počasí přálo, spokojenost poslu-
chačů nadměrná s možností nejen naslouchat, ale pokochat se i 
výtvarnými díly (mj. i karikaturami Lubomíra Lichého) a pochu-
tinami všeho druhu, které jistila skupina členů místní TJ Sokol.
   Povedený happening navštívilo snad kolem tří set pendlují-
cích lidí, výborná atmosféra a zážitků moře. „Pro mne je však 
pořád jedničkou zpěvák Vašek Matyáš a jeho provedení písně 
Bona sera,“ sdělil mi několikanásobný účastník setkání, který si 
nepřál být jmenován.
   Na snímku část Podorlického lázeňského orchestru, s nímž 
Václav Matyáš (krom výborných ženských sólistek) zpívá.                             

ba

� Foto KG



KONCERT V ZÁMECKÉM KOSTELE

POTRAVINY BLANKA 
NA NÁMĚSTÍ T.G.MASARYKA

Otevírací doba:
Pondělí - pátek: 7.00 – 17.00
Sobota: 7.00 – 12.00

Tel: 774 300 118, Blanka Hubená

                            Nabízíme: 
prodej potravin, kopečkové zmrzliny, 

přijímáme objednávky zákusků a dortů 
a maso do tašky

Dne 28.9.2007 na státní svátek se v zámeckém kostele v Rokytnici 
v Orlických horách konal koncert dětského pěveckého sboru Carmi-
na. Necalá stovka posluchačů byla přítomna kvalitního pěveckého 
vystoupení dětského sboru. Vstupné na koncert bylo dobrovolné a 
vybraná částka 3020,50 Kč bude použita na opravu kostela. Pořada-
tel koncertu Město Rokytnice v Orlických horách děkuje za finanční 
příspěvky a také všem, kteří se podíleli na bezproblémovém průběhu 
koncertu.                                                       MR

TRAFIKA KUNC PETRTRAFIKA KUNC PETR
ROKYTNICEROKYTNICE v O. h. v O. h.

NABÍDKA  DVD NA MĚSÍC ŘÍJEN:

� VÁLKA TERMITŮ
� MNICHOV
� TEMNÝ OBRAZ
� MONSTRUM
� EVILENKO
� CESTA SAMURAJE
� OBCHODNÍK SE SMRTÍ
� MRAK

� ZPÁTKY DO ŠKOLY
� ZÁPISKY O SKANDÁLU
� ZŮSTANE TO MEZI NÁMI
� CASHBACK
� MÁŠ PADÁKA!
� (J)ELITA ZE STŘÍDAČKY
� DEVĚT MĚSÍCŮ
� ALPA DOG  (BRUCE WILLIS, SHARON STONE)

MĚSTO ROKYTNICE VÁS 

ZVE NA KULTURU

Dne 3.11.2007 (sobota)
vás zveme na divadelní představení

DOBRÝ VEČER, PANE KLEIN
v podání Novohradeckého divadla

Od 19.00 v aule Základní školy

Novohradecké divadlo založilo vlastní soubor, který se poprvé 
představí v židovské komedii Antonína Fendrycha.
Účinkují: Pavel Šonka, Tomáš Langr, Zdeněk Vrága, Antonín 
Fendrych a další. Letošní premiéra

Dne 16.11.2007 (pátek)

vás zveme na koncert skupiny

ŽALMAN A SPOL.

Od 19.00 v KLUBu

   Pavel Žalman Lohonka patří k absolutní špičce české folkové hudby 
jako originální zpěvák, kytarista autor písní, které si získaly u publika 
velikou a stálou oblibu. Byl členem českobudějovické skupiny Minne-

sengři, která 
patřila k pilí-
řům českého 
folku v sedm-
desátých a 
osmdesátých 
letech. V 
roce 1982 si 
založil vlast-
ní skupinu 
Žalman a 
Spol. Původ-
ním a nej-
výraznějším 
zdrojem je 

pro Žalmana zadumaná krása krajiny Jižních Čech a také nádhera a 
půvab jihočeských písniček. Mnohé z nich upravuje a zařazuje do kon-
certního repertoáru skupiny.
   Tesknou i usměvavou melodičnost, nádherně klenuté sborové zpívá-
ní i prostým hlasem vyprávěné pocity a příběhy, zpěvnost i podmanivý 
rytmus písní jakoby lehce nadechnutých i na životě vyvzdorovaných 
– to vše obdivují a nadšeně aplaudující diváci v zaplněných sálech 
na koncertech. A nejen to. Na těchto koncertech publikum také zpívá. 
Taková je síla osobnosti zdánlivě plachého a zadumaného Žalmana 
– jeho písniček a muzikantských a pěveckých výkonů členů skupiny.
   V létě 2002 vyšlo album Žalman Best Of. Jedná se o 2 CD s průřezem 
celé tvorby Pavla Žalmana Lohonky počínající érou Minnesengrů až 
po nynější sestavu.... a Spol. Album už dosáhlo na první ocenění – v 
březnu 2004 skupina dostala Zlatou desku vydavatelství Universal za 
deste tisíc prodaných nosičů.
   V březnu 2004 skupina vydala další autorské album Nápis na ští-
tu domu. Obsahuje 13 písní z pera Pavla Lohonky, po jedné písni se 
autorsky spolupodíleli i Petr Novotný a Jan Brož.
   Na jaře roku 2005 vyšla kniha Ráno bylo stejný. Podle vzpomínek 
Pavla Lohonky ji napsal Jan Hlaváč. Kniha je doplněna CD singlem, 
který obsahuje písně Ráno bylo stejný a Až mně bude.
   Žalman vydal v říjnu 2006 novou desku Zatracený písně.
   Současná sestava:  Pavel Žalman Lohonka – zpěv, kytara
 Petr Novotný – zpěv, baskytary, klávasy
 Jindřiška Brožová – zpěv, perkuse, fl étny
 Jan Brož – zpěv, kytary, foukací harmonika

� Foto JKO



Jídelna Jídelna 
Radka KlementováRadka Klementová
(bývalá Selka) Rokytnice v O.h.(bývalá Selka) Rokytnice v O.h.

nabízí:

obědy - 47,-, bez polévky - 42,-
domácí oslavy

na objednávku: 
z Houskové knedlíky
z Bramborové knedlíky + špalíčky
z Buchty
z Buchtičky atd.

Těšíme se na Vaši návštěvu!

Tel: 494 595 174, mobil: 774 313 341

RÜCKERŮV KŘÍŽ
   Staré přísloví říká, že neštěstí nechodí 
po horách, ale po lidech. Pokud při tako-
vém neštěstí ztratí člověk i někoho velmi 
blízkého, často si označí místo smutné 
události pomníčkem nebo křížem, kte-
rý nejen jemu, ale všem kolemjdoucím 
připomíná, že na tomto místě zemřel  
člověk. Velmi vzácné jsou však kříže, 
které nalézáme v našich horách, připo-
mínající neštěstí nebo lidské tragédie, 
které se odehrály před desítkami nebo 
i stovkami let. Takové kříže jsou nedíl-
nou součástí našich regionálních dějin a 
snahou každého odborníka či nadšence 
místní historie  je vypátrat příběh, kte-
rý se k danému místu vztahuje. Jeden 
takový kříž  byl v r. 2005 nalezen v lese 
u osady Plachta na Horní Rokytnici. 
Na jeho existenci upozornilo městský 
úřad občanské sdružení Společnost pro 

výzkum kamenných křížů, s tím, že se jedná o malý pískovcový kamenný kříž, 
bohatě popsaný německým textem, který dává šanci zjistit, proč byl právě na toto 
místo  v r. 1824 usazen. Pískovcový kříž byl vyvrácený a silně znečištěný mechy. 
Proto bylo v srpnu 2005 rozhodnuto o jeho vyjmutí a převezení k restaurování a 
překladu textu. Vlastní překlad textu byl poměrně náročný, protože je psán míst-
ním německým dialektem, kterému dnes málokdo rozumí. Město Rokytnice, které 
opravu křížku zajišťovalo, přizvalo ke spolupráci PhDr. Janu Oppeltovou z Palac-
kého univerzity v Olomouci a Mgr.Věru Slavíkovou ze Středočeského muzea 
v Roztokách u Prahy. Společnost pro výzkum kamenných křížů nechala provést 
nezávislý překlad také u kolegů v Německu. Výsledný překlad byl od obou pře-

� Kříž už stojí zpět na svém 
místě

kladatelů v principu totožný a otevřel nám smutný příběh teprve 22-letého Franze 
Rückera, kterého zde zastihla 14.října r. 1824 náhlá smrt. Kříž mu nechal z lásky 
postavit jeho otec Hans. Překlad byl hotov, ale nápis na kříži nám nezodpověděl 
otázku, co se mladému Franzovi vlastně v tomto místě stalo. Bádání proto pokra-
čovalo v matrikách zemřelých Farního úřadu  Rokytnice, které jsou dnes uloženy 
ve Státním oblastním archivu v Zámrsku. Zde jsme nalezli záznam datovaný 
13.října 1824:
„Franz, syn Josefa Rückera, rolníka, a jeho ženy Terezie, byl umačkán od pře-
loženého vozu a pohřben kaplanem Franzem Schmidem, katolík, muž, 24 let, pří-
čina smrti – nešťastná náhoda.“ Příčna tragedie byla tedy zodpovězena, ale jak jistě 
pozorný čtenář zjistil, nápis na kříži uvádí jiné jméno otce, jiný datum nešťastné 
události a taktéž jiný věk zemřelého. Tady nám nezbývá nic jiného nežli věřit mat-
ričnímu záznamu, který byl v době zápisu považován za úředně správný. Kříž byl 
na své místo vrácen 25.října 2007. Děkuji všem, kteří se na této akci jakýmkoliv 
způsobem podíleli.                                                                                Hudousek Petr

� Manipulace s 60 kg těžkým pískovcovým křížem nebyla v les-
ním terénu rozhodně lehká

   Jelikož se dostavil podzim a podmínky provozu se na všech komunikacích budou 
horšit, seznamujeme Vás se zajímavými informacemi uveřejněných na webových 
stránkách Ministerstva dopravy. Dráha pro zastavení vozidla je tvořena dvěma fak-
tory – reakční dráhou a vlastní brzdnou dráhou. Reakční dráha je dráha, kterou řidič 
ujede od okamžiku, kdy rozpozná kritickou situaci, zpracuje ji a začne brzdit. To 
trvá asi jednu vteřinu. V tomto čase se však vozidlo dále pohybuje s nezměněnou 
rychlostí. Při 50 km/h je reakční dráha 14 m dlouhá. Teprve potom jsou zapojeny 
brzdy. Brzdná dráha závisí na dané rychlosti, ale i četných vnějších podmínkách.                       

Komise pro prevenci kriminality (zdroj: internet)

Dráha pro zastavení vozidla  

Rychlost vozu Reakční dráha Brzdná dráha Dráha zastavení 

suchá silnice    

50 km/h 14 m 14 m 28 m 

60 km/h 17 m 20 m 37 m 

80 km/h 22 m 35 m 57 m 

mokrá silnice    

50 km/h 14 m 19 m 33 m 

60 km/h 17 m 28 m 45 m 

80 km/h 22 m 49 m 71 m 

Náledí       

50 km/h 14 m 64 m 78 m 

60 km/h 17 m 93 m 110 m 

80 km/h 22 m 165 m 187 m 



ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 

2007/08

V pondělí 3. září 2007 byl slavnostně zahájen v aule Základní školy v 
Rokytnici v O. h. nový školní rok. Prvňáčky a ostatní žáky přivítali starosta 
města Petr Hudousek, poslankyně Ing. Hana Orgoníková a ředitel Mgr. 
Zdeněk Dušek.

AEROBIC 

V ROKYTNICI

   Od září letošního roku Základní škola v Rokytnici v Orlických horách 
pořádá každé pondělí aerobic pod vedením cvičitelky Lenky Cvikové. 
Vzhledem k účasti na aerobicu je zřejmé, že toto cvičení v našem městě 
doposud chybělo.
   Všem zúčastněným přejeme příjemné pondělní večery.

Údaje o aktivitách a prezentaci 

školy na veřejnosti ve školním 

roce 2006/07
(Toto je výňatek z Výroční zprávy Základní školy Rokytnice v Orl.h., její 
plné znění si můžete přečíst na níže uvedených webových stránkách školy.) 
   Škola pokračovala v úspěšné spolupráci s polskou školou ve Wilkanowe. 
Naši žáci se v Polsku zúčastnili fotbalového turnaje O Wiosenny gimnazial-
ny turniej pilky nožnej o puchar dyrektora  Gimnazjum nr 2  w Wilkanowie. 
Naše družstvo se umístilo na pěkném druhém místě. Polští žáci  přijeli na 
fl orbalový turnaj, který organizovala naše škola. Polští žáci k nám také přije-
li se svým kulturním pořadem a jedno odpoledne strávila skupina polských 
dětí v naší keramické dílně.
Proběhla soutěž ve sběru papíru, celkem bylo nasbíráno 8 tun papíru. 
Finanční výtěžek ze sběru byl věnován na „adopci“ chlapce z Keni.    V 
průběhu roku proběhly tradiční akce : Vánoční besídka, výtvarné výstavy, 
Den Země, plavecký výcvik, dopravní kurz, Dětský den – víkendový pobyt 
v Julinčině údolí, Letní sportovní den s mezinárodní účastí, Besídka ke Dni 
matek. V letošním školním roce se kvůli velmi nepříznivým sněhovým pod-
mínkám neuskutečnil plánovaný lyžařský výcvik.
Vydařily se i nově organizované školní akce : Akce gentleman, pololetní ples 
pro žáky I.stupně, Mikulášské zápolení. Velmi zajímavým projektem bylo i 
celodenní setkání  s tvůrcem loutkových fi lmů p. Cyrilem Podolským.     
Učitelé připravili pro žáky řadu soutěží a připravovali je i na soutěže pořáda-
né jinými subjekty.. Byla obnovena sportovní soutěž Rokytnická sportovní 
liga ( proběhl již 6. ročník ).
Při škole pracovalo 21 zájmových kroužků. 
Téměř všechny třídy  byly na školních výletech a exkurzích. Krásné pro-
středí školní auly umožnilo sledování kulturních a divadelních vystoupe-
ní přímo ve škole. Žáci vyšších ročníků navštívily divadelní představení v 
Hradci Králové.
Velký zájem byl i o ranní školní rozhlasové vysílání.
Škola prezentovala svoji práci na svých pravidelně aktualizovaných webo-
vých stránkách ( www.zs.rokytnice.cz ) a ve školním časopisu Kurýrek, 
který je součástí regionálního měšíčníku Horský kurýr. Vydala svůj vlastní 
propagační leták. Především její sportovní část je prezentována i v regionál-
ních průvodcích a letácích.                     Z.Dušek 

DÉČKO - DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE RYCHNOV N.KN. 

PRACOVIŠTĚ ROKYTNICE V ORL.H.

pořádá

sobotní  výtvarnou  dílnu
V  ZŠ  ROKYTNICE

MALOVÁNÍ NA PORCELÁN
Zkusíte si namalovat vlastní originální hrníček

Kdy: v sobotu 20.10. 2007  od 9,00 do 12.00 hod.

Kde: Paličkování  -  

          nad školní jídelnou,  sraz před ZŠ

Co s sebou: jenom chuť vyrábět, 

hrníčky dostanete na místě

Cena: 30, - Kč

Pořádá: DDM RK, pracoviště Rokytnice v O.h.

Vede: Daniela Fitzková

Školní zpravodaj Kurýr(ek)

� Foto JKO



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

MÍSTO NA SLUNCI

   V rámci změn spojených se zavedením vlastního, školou samot-
nou vytvořeného školního vzdělávacího programu, proběhl ve dnech 
10. – 15.9. 2007 týdenní pobyt žáků 6.A. na chalupě Povodí Labe 
v Julinčině údolí (byla nám zdarma zapůjčena, což výrazně snížilo 
náklady této akce). Prostředí Julinčina údolí i chalupy samotné se 
jeví jako ideální pro tyto účely.
   Záměrem akce Místo na slunci je umožnit dětem, aby spolu pobý-
valy několik dní v podstatě 24 hodin. Není náhodou, že jde o  žáky 
6. ročníků. Předpokládali jsme, že by tento pobyt nejvíce prospěl 
dětem, které prožívají zlomové období přechodu na druhý stupeň. 
Náplní celého týdne jsou jak aktivity sportovně pohybové, tak i hry 
zaměřené na rozvoj osobnosti, na rozvoj schopnosti zdravého sebe-
hodnocení, komunikace, naslouchání…
   Se zvědavostí jsme všichni očekávali, jak celý týden proběhne. 
   Dětem odvezl jejich výbavu v pondělí ráno pan školník, který nám 
celý týden vozil obědy a večeře ze školní jídelny, a 6.A vyrazila 
pěšky do Julinčina údolí.
   Celé pondělí jsme strávili díky počasí, které nám příliš nepřálo na 
chalupě, seznamovaly jsme s paní učitelkou Blankou Koďouskovou  
žáky s náplní celého týdne a hráli jsme společně nejrůznější hry. Na 
každé odpoledne následujících tří dnů byl naplánovaný výlet, pokaž-
dé s trochu odlišným zaměřením. Jistě nezapomenutelným zážitkem 
byla úterní návštěva lanového parku. Trasu plnou překážek absol-
vovaly i obě vyučující, což jim velice pomohlo ve sdílení zážitků 
s dětmi. A věřte, že to nebylo nic snadného! Ve středu jsme prožili 
dobrodružnou výpravu k Plačtivé skále a ve čtvrtek jsme navštívili 
kostel v Nebeské Rybné a nemocného spolužáka. Ostatní čas vypl-
ňovaly aktivity směřující k vzájemnému poznávání a spolupráci.
   Nedílnou součástí bylo společné stolování.
Ač byl celý týden pro učitele i žáky něčím novým, nezvyklým, mys-
lím si, že má velký smysl, protože se děti i učitelé poznávají za 
jiných okolností a v jiném prostředí než je škola. Při jakékoliv akti-
vitě se s námi se všemi něco dělo, myslím, že nás každý den učil 
něco o druhých i  o sobě samých.                              

Mgr. Kateřina Čadílková 

MODERNÍ POBYT VE 

STARÉ HÁJOVNĚ
17.09.2007 jsme jeli na výlet do 
Julinčina údolí. Moc se mi tam 
líbilo. Hráli jsme tam hodně her. 
Například noční hra byla super, i 
když to pro naše družstvo byla pro-
hra, ale aspoň jsme si zahráli. Kdy-
bychom nebyli v Jůlinčáku, Peli by 

neměl velkého pravého hřiba, já 
kamarády, Honza by nezapadl do 
kolektivu a celá naše třída, i paní 
učitelky Dostálová a Ksandrová, 
by neměly hezké vzpomínky.

Maruška Nutzová, 
ZŠ Rokytnice v O.h., třída 6.B

Zájmové kroužky 2007-08

Konzultační hodiny učitelů ZŠ Rokytnice 
v Orl.h. ve školním roce 20007/08

jméno termín 

Čadílková Kateřina ST 15:30 - 16:30 

Didkovská Valentina                 ST 15:00 - 16:00 

Dostálová Alžběta ÚT 15:00 - 16:00 

Dostál Josef                               ST 15:30 - 16:30  

Dostálová Libuše                       ST 15:30 - 16:30  

Dušek Zdeněk ÚT 15:00 - 16:30, ST 14:00-15:00 

Hamáčková Ludmila ST 15:30 - 16:30 

Janeček Pavel ST 14:30 - 15:30  

Jiskrová Kamila PO 14:00 - 15:00  

Klaclová Marie                         ST 15:15 - 16:30  

Koďousková Blanka ST 15:30 - 16:30  

Ksandrová Alena ST 15:30 - 16:30  

Lacko Dušan ST 15:30 - 16:30  

Lavrenčíková Jitka                    ČT 15:30 - 16:30  

Macoun Jiří ST 15:30 - 16:30  

Macáková Pavla                         ÚT 18:00 - 19:00  

Mareš Vojtěch ST 15:30 - 16:30  

Pavlíčková Jana                        ST 13:00 - 15:00  

Petrová Alena ST 15:30 - 16:30  

Říhová Martina ST 15:30 - 16:30  

Říhová Věra                              ST 15:30 - 16:30  

Syrovátková Iva                        ST 15:30 - 16:30  

Říhová Věra ST 15:30 - 16:30  

Vrkoslav Martin ČT 15:00 - 16:00  

název kroužku vedoucí termín místo 

Výtvarný kr. pro 1.- 2.r. J.Lavrenčíková ČT 13:30-15:00 I.tř. 

Výtvarný kr. pro 3-5..r. J.Dostál ČT 13:15-14:30 kreslírna 

Kroužek keramiky I.st. K.Čadílková ÚT 15:00-17:00 ker.dílna 

Kroužek keramiky II.st L.Dostálová ÚT 17:00-19:00 ker.dílna 

Kroužek AJ pro II.st. V.Mareš ÚT 14:00-15:00 Mult.med.uč. 

Kroužek AJ pro I.st. K.Jiskrová ÚT 11:50-12:35,PO 13:00-13:30 III.A 

Kroužek ČJ J.Macoun PO 14:25-15:23 IX.A 

Kroužek M B.Koďousková ČT 15:15-16:45 IX.A 

Kroužek vaření M.Klaclová nepravidelně prac.pro dívky 

Zdravotnický kroužek I.Syrovátková ÚT 15:00-16:00 ŠD 

Počítačový kroužek P.Janeček PO 14:00-14:45 Poč. učebna 

Kroužek společenských her V.Mareš PO 15:30-16:30 Mult.med.uč. 

Toulky přírodou L.Hamáčková PO 16:00-17:30 dle podmínek 

Košíková  K.Gregušová PO 7:00-7:45 sport. hala 

Házená D.Lacko ÚT 7:00-7:45  sport. hala 

Sportovní kroužek A.Petrová ÚT 15:15-16:15 sport. hala 

Florbal Z.Dušek ST 15:15-16:15 sport. hala 

Vybíjená P.Janeček PO 14:50-15:45 sport. hala 

Turistický kroužek V.Říhová ÚT 14:00-16:00 dle podmínek 

Stolní tenis M.Vrkoslav ST 7:00-7:45 aula 



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

„DĚTI ŠD NA VÝSTAVĚ RYBIČEK“
    V úterý 18.9. se 25 dětí ze ŠD z 1. až 4. ročníku ZŠ, rozjelo do 
Rychnova n. Kn. navštívit  výstavu akvarijních rybek a při té pří-
ležitosti také shlédnout některá zvířata chovaná v teráriu. 
   Velký obdiv si vysloužil Rejnok, Bety bojovnice a Čichavci všech 
barev a velikostí. V  teráriu jsme hledali strašilky, určovali hady, žel-
vy a pavouky.
   Všechny peníze, které nám zbyly, jsme utratili za kaktusy a někteří  
vezli i rybičky a raka domů jistě pro potěšení své i rodičů. Stačili 
jsme si ještě zařádit na dětském hřišti na houpačkách a cestou domů v 
autobuse přezpívat všechny známé písničky. Výlet se nám líbil, příš-
tě pojedeme zase.                                  Za děti ŠD Iva Syrovátková

AKVAEXPO 2007

� Anežka Koukolová, 8 let

V úterý 18.září se děti ze ŠKOL(ičk)Y v Pěčíně vydaly na 31. výsta-
vu akvarijních ryb a terarijních zvířat AkvaEXPO 2007 Rychnov nad 
Kněžnou. Počasí výletu sice moc nepřálo, protože celý den drobně prše-
lo, ale výstava určitě za trochu vlhka v botách stála. Viděli jsme 180 
druhů akvarijních ryb, kolekci 90 druhů vodních rostlin, raky, hady, 
želvy, pavouky, morčata, strašilky i kudlanku nábožnou. Děti byly nad-
šené a snad nejvíc se jim líbily malé suchozemské želvičky a modrý 
ráček v akváriu. Výstava, kterou pořádal AKVA-TERA KLUB Rychnov 
nad Kněžnou byla skvělá a pokud jste se na ni letos nestačili podívat, 
nenechte si ji ujít v příštím roce.                                                    duš

MŠ ROKYTNICE V O. H.

ŘEČIČIKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY
Učitelka vypráví pohádku O Budulínkovi: Budulínek zůstal doma 
sám. Babička s dědečkem odešli do města na trh. Mezi tím přišla 
za Budulínkem zlá liška.
O: To byla divná rodina! Přece nemůžou jít pryč a nechat kluka 
doma samotného. (Že by případ pro „sociálku“?)

Dopravní výchova
T: když přecházím, tak se rozhlídnu. Kdo se nepodívá, tak může 
umřít. Já už jsem viděl taková kuřata. Byly placatý a ani se nehý-
baly.

M: Já dneska do školky nejdu.
Uč.: Tak ty dneska budeš školku SABOTOVAT?
O: Proč jí bude SOBOTOVAT, když je dneska pátek?

Informační list Mateřské školy v Rokytnici v O.h.

PODZIM-ZIMA 2007
Září 
V září si budeme zvykat na školku, na kamarády a budeme si hrát jako po 
celý rok. Pokusíme se nasbírat plody pro zvířátka na zimu.
Během září a října proběhnou ve třídách třídní schůzky.
Divadlo v MŠ 20.9 – „Popletený školní den“
                     
 Byl jednou kaštan na stromě Kalili - kulili – kulili,
 a chtělo se mu spát. trávy se k němu tulily,
 A spal a spal a ve dne spal, a on se tulil k nim až k hlíně,
 až z toho stromu spad. a v důlku potom tuze líně,
 Roztrhl se mu kožíšek, zív jednou, dvakrát, třikrát zív,
 kaštánek nahý byl, a zase spal,
 a přes zahrádku – kulíšek, spal jako dřív.
 rychle se odkulil.
       
 

Říjen
V říjnu poletíme s draky na Farák, tak pozor, ať nás draci s sebou neodnesou 
z VELKÉ ŠKOLKOVÉ DRAKIÁDY. Při vycházkách budeme pozorovat 
sady, zahrady i zahrádky. Rozeznáváme jablka, hrušky, švestky a víme, co 
je zdravé. Všichni se zapojíme do hrabání listí a „zazimování“.
Divadlo v MŠ - „Kouzelné slůvko“ 
 
 Cupy dupy u chalupy Cupy dupy u chalupy
 dva ježci se honí, hnedle vedle plotu,
 třetí čeká na jablíčko, když těch jablek bude více,
 sedí pod jabloní. dá je do kompotu. 

Listopad
V listopadu budeme pozorovat změny v přírodě, nabrousíme sáňky 
a osvěžíme v paměti stavbu sněhuláka, abychom to uměly, až začne 
padat sníh.
 
 Stromy se venku
 hádají s větrem
 říkají: „Větře, nehvízdej!
 Kdyby jsi trochu ztich,
 začal by padat sníh.“

Prosinec 
Na prosinec se vedle prázdnin těšíme nejvíce, protože jsou Vánoce. 
Navštíví nás též Mikuláš a když budeme moc hodné, přijde i anděl. My 
budeme čerti a užijeme si čertího rojení. Maminky dostanou také úkoly: 
připravit malou čertovskou masku a pomoci s čertovským obrázkem.
 
 Dva mrazíci uličníci Dva mrazíci uličníci
 u louže si hráli. o závod se hnali.
 Louže zmrzla, oba spadli, Dětem, které byly venku,
 jen se tomu smáli. tváře zčervenaly. 

Leden
Pokud se zima vydaří, půjdeme chodit sáňkovat, ZIMNÍ RADOVÁNKY 
na Faráku jsou už tradicí,  a když sníh nebude, tak si sněhově vyzdobíme 
alespoň školku.
 
 Chumelí se chumelí, Všemu tomu navzdory
 sníh se sype z nebe, musíme se smát,
 uši máme jako rampouch, zimu máme přece v roce,
 palec v botě zebe. jednou jedenkrát. 

Nezapomeňte sledovat nástěnky v MŠ, 
ale také Horský kurýr a webové stránky www.rokytnice.cz.

 Všude se o nás něco dovíte.



ŠKOL(K)A VČERA, DNES A ZÍTRA
Já, Vaše školka - škola pamatuju už vážně moc! V letošním školním roce 
se mé zdi zaplnily pěknou hromadou drobotiny. Ale to není všechno! 8.9. 
se stala zvláštní věc. Mou budovu navštívila skupina trochu „podivných 
školaček“. Chvíle prožité ve školních lavicích, si zde byly připomenout 
„děti“ narozené kolem roku 1944. Jak patrno, nebylo žádné kulaté výročí. 
Ale 49 let od školní docházky to je… no to je…hodně! Ale věřte nebo ne, 
po chodbách se ozývalo: „hele holky“ nebo „děvčata pamatujete“.Původní 
třídu navštěvovalo přibližně 35 žáků a sešlo se jich asi 15. 
U srdíčka vždy trochu zabolí nostalgické vzpomínání, ale je přece krásné, 
že zdi bývalé školy jsou stále prodchnuty dětskou živostí. A dnešní babičky 
a i prababičky, mohou svým nejmenším vyprávět o tom, jaké to bývalo 
před léty.
A co bych vám chtěla poradit jako vaše letitá školička? Ať dříve - nebo 
dnes, vždycky je potřeba dětem věnovat co nejvíce času a lásky. Platí to 
dnes, stejně jako před padesáti lety. Mámino pohlazení nic nenahradí.

                                                                     Vaše školička

Město Rokytnice v O.h., ZŠ Rokytnice v O.h., 
Michal Štefek 

Pořádají:

NEBOJTE SE NEBOJTE SE 
POČÍTAČEPOČÍTAČE

Další běh kurzů pro začátečníky 
Informace a přihlášky: 

Info-service Rokytnice v O.h., tel: 494 595 326 
nebo u pana Michala Štefka, tel: 774 260 160

Knihovna v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY

Pro dospělé :
Romány pro ženy :

Nástrahy lásky – Freya North 
Rozhodnutí – Tilly Bagshawe 

Scifi , horory :
Nejhloupější anděl – Christopher Moore

Skála – Robert Doherty
Utopie – Lincoln Child 

Brána do pekel – Ethan Black 

Historické romány :
Labyrint – Kate Mosse

Ostatní beletrie :
Tanečnice – Barry Unsworth

Abeceda bláznů _ Sebastian Faulks
Královna a Diana – Ingrid Sewardová 

Naučná literatůra :
Nevyšlapanou cestou – M.Scott Peck

Pro děti a mládež :
Holky to chtěj jinak – Jo Brandová 

Zloděj stínů a jiné povídky – Jacqueline Wilsonová
Malá baletka – Jean Ure

Podivuhodný den – Ellen Potterová 
Deník Melanie Martinové – Carol Westanová

Stěhování knihovny !!!!

Nová adresa:
Městská knihovna , DŮM SLUŽEB 1. patro
Náměstí TGM. 68, 517 61 Rokytnice v O.h.

Otevírací doba:
ÚT: 13 – 18 hod.
ČT: 13 – 18 hod.

Tel: 491 616 993, email: lucie.seidlova@mu.rokytnice.cz

Knihovna v novém
Základní knihovna v Rokytnice funguje od října v nových prostorech, a tak 
jsme položili knihovnici Lucii Seidlové několik otázek.
z Jaký byl důvod stěhování?
Důvod byl umístění knihovny s větší dostupností pro lidi a částečně i důvod 
ekonomický. Vytápění v bývalé knihovně bylo velmi nákladné.
z Co nového nabízíte?
Ráda bych zavedla čtení pro děti. Besedy a autorské čtení pro dospělé.
Uvidíme, jaký bude ohlas ze strany místních obyvatel.
z Předsevzetí?
Aby do knihovny chodilo co nejvíce spokojených lidí a čtenářů, kteří zde 
najdou co potřebují. 

Děkujeme za rozhovor

SVATEBNÍ DŮM SVATEBNÍ DŮM 
V LETOHRADĚV LETOHRADĚ

Vše pro Vaši svatbu pod jednou střechouVše pro Vaši svatbu pod jednou střechou
Po-pá 9-12 15-17.Tel.: 606 199 059, 606 452 277Po-pá 9-12 15-17.Tel.: 606 199 059, 606 452 277

100 metrů od náměstí / směr Žamberk /100 metrů od náměstí / směr Žamberk /

AMK ROKYTNICE V O.H. nabízí 
k pronájmu nebytové prostory v domu 

č.p. 75 na náměstí T.G.Masaryka 
v Rokytnici v O.h. 

K dispozici od 1.11.2007. Informace na tel: 731 055 155



VÝVOJ CENY TEPLA A 

TEPLÉ VODY V ROCE 2008 

A V DALŠÍCH LETECH
   Nikdo z nás nerad zbytečně utrácí za energie a tak si zateplujeme 
domy, měníme stará okna za nová a provádíme další úsporná opatření. 
Většinou se okamžitě dostaví kýžený efekt  - spotřebujeme méně tepla 
či ostatních energií.
   Společnost Centep tak v konečném důsledku dodá svým odběratelům 
méně energie. Problémem malých výrobců, tedy i Centepu, je takřka 
neměnná (byť poměrně nízká) režie. V minulých letech jsme provedli 
řadu úsporných opatření a snažíme se samozřejmě hledat další. Zpo-
čátku jasná výhoda na straně odběratele, tedy méně spotřebované ener-
gie, má opačný efekt, celkové vynaložené náklady výrobce jsou stejné, 
vyrobeného tepla je méně a stává se dražším.    
   Pro letošní rok předpokládáme, také díky poslední mírné zimě, prodej 
tepla „jen“ v objemu 13300 GJ. Průměrně se ale za posledních sedm let 
prodávalo 18900 GJ. To je o proti minulým rokům  pokles o skoro 30% 
a to činí 5600 GJ, což při ceně za jeden GJ dělá značnou částku, která 
pak nutně chybí v celkovém hospodaření fi rmy.  
Dalším, také ne přehlédnutelným faktorem, který cenu GJ ovlivňuje, 
jsou vstupní náklady, tedy nakupovaný materiál, energie, služby aj. Tak 
například cena štěpky, ze které většinu tepla vyrábíme, narostla během 
posledních let téměř na dvojnásobek. Každý z nás, Centep nevyjímaje, 
pociťuje na vlastní peněžence neustálé zdražování elektřiny, pohon-
ných hmot.
   Prodej tepla bychom potřebovali ustálit alespoň na 16500 GJ. Předpo-
kládáme zvýšení odběrů tepla v novém „ Domově na Stříbrném vrchu“, 
kde se vyrůstají nové  objekty. Napojení dalších, zejména drobnějších, 
odběratelů však není, také díky značným počátečním nákladům, příliš 
reálné.
   Vývoj cen tepla není závislý pouze na ekonomických výsledcích fi r-
my, do jejich tvorby vstupuje prostřednictvím Energetického regulační-
ho úřadu i stát. Jak razantní jeho vstup vůči odběratelům pro příští rok 
bude, však bohužel zatím nevíme.

Hirka Roman, jednatel společnosti Centep, spol. s r.o.

Linka důvěry 

Ústí nad Orlicí
Linka důvěry poskytuje sociální službu, tzv. „telefonickou krizovou inter-
venci“, zaměřenou na  pomoc lidem, kteří se ocitli v obtížné životní situaci, 
nejsou schopni ji řešit a překonat vlastními silami. Většinou se nemohou 
nebo nechtějí svěřit někomu ve svém okolí. V tomto případě může pomoci 
Linka důvěry.
   Na Lince důvěry jsou speciálně vyškolení pracovníci, kteří volající-
ho vyslechnou, společně s ním hledají optimální řešení problému a také 
poskytují potřebné informace (např. kontakt na příslušnou organizaci, kte-
rá dokáže volajícímu dlouhodoběji odborně pomoci). Výhodou telefonic-
kého kontaktu je anonymita. Pracovníci plně zachovávají mlčenlivost.
Něco z historie
     Linka důvěry vznikla 1. 9. 1995, jako součást Pedagogicko-psychologic-
ké poradny v Ústí nad Orlicí. V roce 1998 začala spolupracovat s Občan-
ským sdružením KONTAKT Ústí nad Orlicí, které se od roku 2001 věnuje 
jen její činnosti. V roce 2005 byla Lince důvěry udělena akreditace České 
asociace pracovníků linek důvěry.
     V druhé polovině roku 2006 se představitelé Pardubického kraje roz-
hodli fi nančně  podporovat pouze jednu Linku důvěry v tomto regionu. 
Z vypsaného výběrového řízení vyšla vítězně Linka důvěry Ústí nad Orlicí. 
Občanské sdružení KONTAKT se 1. 1. 2007 stalo samostatným právním 
subjektem a zároveň jediným provozovatelem Linky důvěry.V současné 
době je sdružení zaregistrováno jako poskytovatel sociální služby v soula-
du se zákonem o sociálních službách č. 108/2006 Sb.
   V životě se ocitnete v situaci, která pro Vás bude těžká a Vy nebude-
te vědět, jak ji vyřešit, popř. si budete chtít s někým promluvit. Není nic 
snazšího, než zavolat k nám. Linka důvěry v Ústí nad Orlicí funguje v 
NONSTOP provozu na telefonním čísle: 465 52 42 52
   Občanské sdružení KONTAKT je fi nancováno dotacemi z rozpočtů měst 
a obcí pardubického regionu. Hlavním poskytovatelem fi nančních pro-
středků na provoz Linky důvěry je Krajský úřad Pardubice.

SVÁTKY PIVA
V některých centrech chmelař-
ských oblastí například v Žatci 
nebo v Rakovníku se ve 20.století 
začaly pořádat slavnosti, které uza-
vírají chmelařský rok.Říká se jim 
Dočesná nebo také Svátky piva.
Většinou jde o slavnost s karne-
valovým průvodem a bohatým 
programem pro návštěvníky.A 
samozřejmě se hodně jí a pije pivo.
Nejznámější pivní festival se však 
koná v bavorském Mnichově.Naši 
němečtí sousedé tento svátek pěni-
vého moku nazývají Oktoberfest. 

Koná na konci září a začátku října 
a letos je již 173 v pořadí.Šenkýřky 
jsou oděny v tradičních bavorských 
krojích a doufají, že letos obslouží 
6 milionů zákazníků.Bavorské 
pivo jistě patří k těm nejlepším na 
světě a jeho konzumenti by si ho 
měli jaksepatří vychutnat, neboť 
cena jednoho tupláku přijde na 7,5 
eura.My Češi se v konzumaci piva 
zahanbit jistě nedáme, ale po spočí-
tání ceny půllitru piva na Oktober-
festu, si na jedno či na dvě skočíme 
radši doma.                               duš  

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Z HISTORIE DALŠÍCH PODORLICKÝCH LOKÁLEK

ŠTÍTECKÁ – 4. DÍL

ZEMSKÝ VÝBOR
RADA

VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI NAŠEHO REGIONU – 76. DÍL

JAN TRAMPOTA

? ?

MAPA MĚSTA ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH

Na začátku měsíce října vydal 
GARP HK, s.r.o. aktualizovanou mapu 

města Rokyrnice v Orlických horách. K dostá-
ní je na Turistickém informačním centru.



Významné osobnosti našeho regionu
76 . díl

Malíř, představitel moderní krajinářské tvorby ..... /viz. tajen-
ku/ se narodil 21.5.1889. Studoval na pražském UMPRUM 
a na akademii výtvarných umění figurální tvorbu u prof. 
J.Preislera. Později, zejména po příchodu do kraje Orlických 
hor se takřka výhradně věnoval krajinářské malbě. Především 
motivy z Pěčína a okolí ho nesmírně zaujaly a jeho „pěčín-
ská série“ patří mezi nejlepší díla. Vedle motivů z Orlických 
hor byla druhým vrcholem jeho tvorba z pobytu ve Francii. 
Nemoc, která byla příčinou uměleckých odmlk, ukončila před-
časná smrt. Jeho dílo patří k nejcennějším souborům moder-
ního krajinářství v našich galeriích. Patrně nejvýznamnější 
soubor jeho prací patří Orlické galerii v Rychnově n.Kn.
Zemřel 19.10.1942 v Poděbradech. 
V tento den si připomeneme 65. výročí jeho úmrtí.

HLÁSKOVÁ ŘÍŽOVKA

VODOROVNĚ: A. Nevolníci. – B. DRUHÝ DÍL TAJENKY. – C. 
Šňupavý tabák. - , první muž. – D. Mužské jméno, úbytek váhy 
kapalin. – E. Podnik v Trutnově, řeka ve Španělsku. – F. Tác. – G. 
Stoupenec židovského náboženství. – H. Konec motlidby, starší 
značka tlaku. – I. Zolův román, mořský pták.
SVISLE: 1. Finta, PRVNÍ DÍL TAJENKY. – 2. Slovenská řeka, 
bomba. – 3. Primitivní papírovina, Český herec. – 4. Nepravý heř-
mánek, levantská bavlna. -  5. Protiva, ženské jméno. – 6. Hudeb-
ní dohra skladby, aspik. – 7. Latinský překlad bible, kulečníkový 
úder. – 8. hlavní bůh egyptské mytologie.
NÁPOVĚDA: RAPE, TAPA, CODA.

Vladimír Čihák

Znění tajenky v tomto čísle na str.: 14

USKUTEČNĚNÉ AKCE 

V ORLICKÉM ZÁHOŘÍ

Prázdninový koncert v Orlickém Záhoří v kostele 
sv. Jana Křtitele
pěveckých sborů PRVOSENKA A PETRKLÍČ z Letohradu se uskutečnil 
ve čtvrtek 2.8.2007 od 17 hodin.
Účast byla velmi dobrá díky letní turistické sezóně.

� Pěvecký sbor Prvosenka

SETKÁNÍ V ORLICKÉM ZÁHOŘÍ 

1.9.2007

   Po čtrnácté hodině zahájil moderátor 
p. Václav Faltus a přivítal účastníky 
česko - polského setkání v Orlickém 
Záhoří.
   V průběhu celého programu probí-
hal řemeslný jarmark, kde bylo mož-
no zakoupit a shlédnout výrobu řeme-
slných výrobků. Zastoupena byla 
výroba keramiky, koženého zboží, 
svíček, předmětů z kukuřičných listů 
a výroba vitráží. 
   Václav Faltus samozřejmě jako 
vždy předvedl své imitační schop-
nosti, a uvedl představení divadelní 
skupiny z Čech „ČERNÍ ŠVIHÁCI“ 

„Cechy krásné, Cechy mé“ (Kostelec 
nad Orlicí). Jako další uvedl divadel-
ní skupinu z Polska BYSTRZAK   
„ODYSEUS“. Když divadelní skupi-
ny dohrály, zahrála k tanci a poslechu 
mladá skupina „JOGRA“ z Polska.
   Na závěr pěkného setkání zahrála 
country skupina z Ústí nad Orlicí 
„MAKADAM“.
   I přes špatné počasí, se setkání za 
docela slušné účasti, jak z české, tak 
i z polské strany vydařilo. Věříme, že 
další ročníky budou následovat.  
   Děkujeme všem zúčastněným a těší-
me se na setkání příště.

Více se dozvíte na ofi ciálních stránkách obce 
Orlické Záhoří na: www.orlickezahori.eu.



Průmyslová střední škola Letohrad
Komenského 472, 561 51 Letohrad

tel. 465 676 310
www.sps.letohrad.cz, e-mail: sps.kancelar@orlice.cz

nabízí čtyřleté maturitní obory :

velice dobré uplatnění absolventů v praxi, mnozí pokračují 
ve studiu oboru na VŠ

především příprava ke studiu na různých technických 
a ekonomických VŠ

STAVEBNICTVÍSTAVEBNICTVÍ

TECHNICKÉ LYCEUMTECHNICKÉ LYCEUM

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍDEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
sobota 13.10. a 1.12.2007 od 8 do 13 hodinsobota 13.10. a 1.12.2007 od 8 do 13 hodin

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

z dobíjení telefonů přes terminál 
z kurzové sázení
z sazka, sportka ON-LINE 
z denní tisk z  upomínkové předměty 
z drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek 6 - 17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

 k nákupu!

SPORTOVNÍ KLUB WIYRHANEA ROKYTNICE V O.H.

Vás zve již na 15. ročník

HUBERTOVY JÍZDY
Kdy: 20.10.2007

Kde: v Rokytnici v Orlických horách

V kolik: prezentace: od 8 hodin, start: v 10.30 hodin

(začínáme soutěžemi na jízdárně klubu)

CO PRO VÁS CHYTÁME?

Vyjížďku, soutěže, občerstvení

ZA SEKÁČEM CÍSAŘEM PÁNEM DO ORLICKÉHO ZÁHOŘÍ
Že to je moc velký vtip? Orlické Záhoří leží na samých hranicích 
s Polskem mezi Orlickými a Bystřickými horami, je tam studeno 
po celý rok a lidé odtamtud mají  nejdál do okresního města Rych-
nova nad Kněžnou. Málokdo ví, že tato vesnice, kde žijí  snad tři 
stovky obyvatel, bývala do roku 1945 městem. Obávám se, že by 
ani v bývalém televizním Milionáři neuhádla nápověda, jak že se 
Orlické Záhoří původně  jmenovalo, a to v něm  žilo 3500 lidí, 
mělo 25 hotelů a ubytovacích hostinců. Správná odpověď: Kunš-
tát v Čechách. Kdopak z našinců tuší, že tu měla vést i železniční 
trať? To bylo tak: Těsně před vypuknutím 1. světové války ještě 
za Franze Josefa, co byl císařem 68 let, bylo založeno družstvo, 
jehož úkolem byla  výstavba „Orlické dráhy“ z Rokytnice v Orlic-
kých horách přes Bartošovice v Orlických horách, Orlické Záhoří, 
Trčkov (tam  měla trať překračovat hranice do Německa) do Bad  
Reinersu, nynějších polských Dušníků.  V důsledku vypuknutí 
války však její  stavba nebyla dokončena a  z dráhy zůstala jen 
budova nádraží v Orlickém Záhoří, která teď  slouží  Celní správě.  
A císař pán sekáčem? Našinec, jedoucí do Rakouska, zná v centru 
Vídně vedle Hofburku pomník Marie Terezie, v jednom menším 
městě cestou do rakouské metropole si možná všimne sochy jejího 
syna císaře Josefa II. Nebo v našem Josefově, kousek od vstupu 
do kasemat. No a busta stejného císaře pána Josefa II. je v Orlic-
kém Záhoří na památníku. V jeho průčelí je na černé desce šedý 
německy psaný nápis, dole  s jeho českým překladem na malé žlu-
té tabulce. Tam se v obou jazycích dočteme, že tu Josef II.  sekal 
oves. Čestný pionýrský, jen si toho málokdo všimne. Přitom je ten 
památník vedle silnice, vedoucí k novému hraničnímu přechodu 
Orlické Záhoří - Mostowice.  Ale raději se podívejme  na fotogra-
fi i z dopoledne 19. září 2007.               -kr-



Z HISTORIE DALŠÍCH 

PODORLICKÝCH LOKÁLEK
Štítecká - 4. díl

V prosinci 1894 Králíky znovu požádaly o trať normálního rozchodu.  
Ministerstvo obchodu nařídilo 12.4.1895 terénní průzkum, po němž 
následoval souhlas jen ke stavbě normálněrozchodné dráhy z Dol-
ní Lipky do Králík. Česká země přislíbila 30.3.1896 zakoupení akcií 
v úhrnné hodnotě 20.000 zlatých. Protože mezitím se už jednalo o 
zavedení normálního rozchodu i z Králík do Štítů, rozšířil ..... (tajenka 
řetězné doplňovačky) platnost příslibu pro tento úsek o dalších 20.000 
zlatých. Když říšská ..... (tajenka čtvercovek) na zasedání 13.5.1896 
doporučila, bylo zapotřebí vyřešit množství právních i technických 
otázek.

ŠESTIPÍSMENNÁ ŘETĚZOVÁ 

DOPLŇOVAČKA

1. Maďarské město, náš býv. prvoligový fotbalista.
2. Všekaz, německy poledne.
3. Předmět nošený pro štěstí, povaha.
4. Obec na Šumpersku, italsky kupředu
5. Náš herec (Svatopluk), otop.
6. Průmyslová činnost, motýl (jablečný)
7. Obkladek, lahodný nápoj.
8. Výklad (zboží), nedopalek.
9. Rychnovská hud. skupina, čert.
10. Sada, indonéský ostrov.
11. Potřeba hokejisty, plaz.
Pomůcka: AVANTI, MITTAG, GEDEON, SZEGED, OSKAVA.

Hl. město Itálie
Alžírský přístav
Twainovo jméno
Kanadský zpěvák, obyvatel sev. Afriky
Gottův klavírista
Činnost zaměřená k jistému cíli
Slovinské jezero, společenská hra
Kainův bratr
Rakouské město
Severský pták

Pomůcka: MELK.
Lank Stanislav

Znění tajenek v tomto čísle na str.: 14 

Nově otevřený
OBCHOD OVOCE – ZELENINA
(VEDLE PENSIONU RAMPUŠÁK)

OTEVŘENO OD ČTVRTKA 
11.10.2007

OTEVÍRACÍ DOBA:

Po – Pá  7.00 – 17.00 hodin, So - Ne 7.00 – 12.00 hodin

SPOJENÉ ČTVERCOVKY

POZOR!!!POZOR!!!

TURISTICKÉ INFORMAČNÍ 

STŘEDISKO V ROKYTNICI V O.H.

ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY 

OD 1.9. – 14.12.2007

PONDĚLÍ: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00
ÚTERÝ :  9.00 – 12.00  ZAVŘENO
STŘEDA: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00
ČTVRTEK:  9.00 – 12.00  ZAVŘENO
PÁTEK:  9.00 – 12.00  13.00 – 16.00 

INFORMAČNÍ STŘEDISKO V ROKYTNICI V O.H. NABÍZÍ:

☞ informace o turistickém ruchu 
☞ aktuální informace o dopravním spojení
☞ ubytování v Rokytnici v Orl.h. a okolí 

☞ rezervace prohlídky a informace o pevnosti Hanička 
☞ prodej pohledů, map, průvodců, upomínkových předmětů 
☞ kopírování, faxování, scanování, tisk černobílý, barevný, 

přepis textů
☞ možnost přístupu na veřejný internet 

☞ výlepová služba, inzerce 
☞ pořádání kulturních a sportovních akcí 

☞ redakce měsíčníku Horský kurýr  
 

Kontakt:
TURISTICKÉ INFORMAČNÍ STŘEDISKO INFO-SERVICE

Nám. T. G. M. 4, 517 61 Rokytnice v Orlických horách 
Tel./fax: + 420  494 595 326, + 420 494 379 023

Mob: 736 752 200 
e-mail: info-service@rokytnice.cz, www.rokytnice.cz
Redakce měsíčníku Horský kurýr: hoku@rokytnice.cz



KRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V BARTOŠOVICÍCH (POKRAČOVÁNÍ)
INSPEKCE

4. května vykonal inspekci na zdejší škole pan inspektor menšinových škol národ-
ních A.Urie ze Šumperka a prohlédl si práce dětí, z nichž divadélko maňcískové 
učiňilo naň dobrý dojem. Začátkem léta objevily se následky loňské zimy. Škody 
na ovocném stromoví byly katastrofální. I v naší vykáceli jsme jednu jabloň.
Během celého školního roku byla uspořádána řada besídek a přednášek a dvakrát 
loutkové divadlo. Sbor učitelský se nezměnil krom učitele náboženstvíčeskobratr-
ského. Byl jím A.Kavk, říd. uč. ve Studeném. Během roku přibyl 1 žák.
Školní rok skončil se 28. června s 23. dětmi, z těch bylo 13. chlapců a 10 děvčat. 
Vystoupili ze školy 2 žáci, do měšťanské školy odešel 1 žák a 1 žákyně. Zápis žac-
tva konal se dle nového nařízení 28. a 30. června. Zapsáno bylo 22. žáků, z toho 
13 chlapců a 9 dívek. Poprvé do školy přicházejí 2 žáci.
O prázdninách byl zde dosud nevídaný turistický ruch. Orlické hory byly navště-
vovány letos velmi četně a v obci samé bylo mnoho letních hostů. Okolní lesy 
byly oživeny od časného rána, neboť byla letos veliká úroda hub.

ŠKOLNÍ ROK 1930 – 1931
Započal 1. září 1930. Do školy přišlo v tomto roce 20 dětí, 12 hochů a 8 děvčat.
V září zahájeny byly oslavy 100. výročí narozenin zakladatele sokolstva Dr. Miro-
slava Tyrše, které vyvrcholí všesokolským sletem v Praze r. 1932. Tělocvičná 
soustava Tyršova nám vychovala mnoho zdatných borců. Sokolská myšlenka 
pak ovládala řady moderních božích bojovníků, kteří na pláních Haliče a Sibiře, 
v zákopech francouzských a skalách tyrolských pokryli se slávou vítězů.

POVODĚŇ
V říjnu hlásila se brzy zima. Ku konci měsíce napadlo za krátkou dobu přes 
1/4m sněhu, který brzy roztál, takže stoupla v Bartošovickém potoku i v Orlici 
voda a způsobila mnoho škod. Některá stavení byla odříznuta proudy vody a pří-
stup k nim byl jenom ze zadu od stráně. I autobusové spojení na den přerušeno 
poněvadž voda se přelila přes silnici před Vamberkem a silnice sama po dolním 
Kunvaldě byla silně poškozena. Oslava státního svátku ve škole byla velmi slabě 
navštívena pro povodeň a špatnou povětrnost. Listopad byl též velice nepříznivý, 
mlha a plískanice šířily chlad.

MÍSTNÍ ŠKOLNÍ  VÝBOR
23. listopadu konala se doplňovací volba do míst. škol. výboru. Na místo pí. Taib-
rové, která nemá děti ve zdejší české škole, zvolen pan F.Novák, listonoš v Barto-
šovicích a zvolen spolu pokladníkem míst. škol. výboru.

SČÍTÁNÍ LIDU
1.prosince konalo se v celé republice druhé sčítání lidu, jehož výsledky, pokud se 
týká zdejší obce, nejsou příliš známy. (831 ob., 27 Čechů, 804 Němců, 828 říms. 
katolíků, 3 bez vyznání).

ZIMA
21. prosince byla pořádána obvyklá vánoční besídka a nadílka dětem. Děti jsou při 
ni poděleny šatstvem, prádlem, obuví a s beder rodičů odpadá tak mnohá starost. 
Mrazy v letošní zimě nebyly tak kruté, ale zato sněhu bylo hodně. Do konce února 
ho napadlo na metr vysoko, v závějích ho bylo ještě víc. Žáci dojížděli do školena 
lyžích až do 1. jarního dne. Žactvo chudé a přespolní dostávalo teplé mléko každý 
den od 1. prosince do 14. března. Příznivé podmínky ke sportu přilákaly letos 
mnoho lyžařů. Ještě začátkem dubna o Velikonocích byli zde lyžaři, ale sněhu 
zde již nebylo.

T.G.MASARYK
7. března oslaveny 81. narozeniny p. presidenta. Je s podivem, jak tento kmet ještě 
pevnou rukou třímá kormidlo státu. O jeho svěžesti duševní a tělesné svědčí jeho 
cesty po republice, kde je všude nadšeně vítán a a na nesčíslné projevy a uvítací 
řeči má vždy pohotově připravenou odpověď.

NÁR. JEDNOTA SEVEROČESKÁ
V březnu vykonána byla zase valná hromada zdejšího odboru N.J.S. Konala se 
za poměrně malé účasti. Jsou to následky neustálých třenic ne zdejší české men-
šiny, způsobených jednou osobou, která svůj osobní prospěch a ješitnost staví 
před zájmy celku. Není shody, není společné práce, vše je rušeno pomlouváním 
a nepřátelstvím, obratně skrývaným pod maskou přátelské upřímnosti. Činnost 
odboru je proto slabá, ba nepatrná.

A. JIRÁSEK
12. BŘEZNA JE TOMU ROK, CO ZEMŘEL MISTR PERA Alois Jirásek. 
Vzpomínáno bylo všude jeho památky a na hrobě jeho jsou ustavičně čerstvé 
kytice na důkaz, že národ svých velikánů nezapomíná.
V dubnu 22. napadlo opět na 40cm sněhu. Bylo to poslední vítězství zimy. Den 
před tím sehráli žáci loutkové představení „Čarodějka Špindimůra“ od Dra Dřím-
la. V kuse jsou děti nabádány k čistotě.

(Pokračování příště)
Petr Zámečník

V BARTOŠOVICÍCH 

SKONČILO LÉTO
Přesto, že oficiálně léto končí o nějaký ten týden později, Bartošo-
vice se loučily s létem již 1. září.
Soutěž v rybolovu pro děti měla téma téměř vánoční, neboť byli 
loveni kapři, které předtím místní rybáři nasadili do vodní nádrže 
uprostřed obce. 
Vítěz chytil dokonce 4 kusy. Co nevylovily děti, mohli si zakou-
pit návštěvníci. Odpoledne proběhl fotbalový zápas svobodní ver-
sus ženatí. Výsledek nerozhodný, následovaly penalty. A ty o jednu 
jedinou rozhodly ve prospěch svobodných. 
A veselý den byl zakončen posezením a tancem při reprodukované 
hudbě s bohatým občerstvením.
Pořádala Obec Bartošovice a Svaz rybářů, k velké radosti dětí i 
dospělých.        Petr Zámečník

Program   listopad  2007 – 
Pelclovo divadlo Rychnov nad Kněžnou

8. 11. – čtvrtek v 8.30 h
Růženka Kopřivěnka

Hudební představení, kde se malý divák stává součástí velkého plesu květin a naslouchá 
příběhu Růženky z její rodné zahrádky. Účinkuje Hudební divadlo dětem Hradec Králové

místo konání: Společenské centrum RK, vst. 25,-
10. 11. – sobota ve 20 h
Taneční večer při svíčkách
k tanci hraje skupina COMBI

předprodej od 1. 11., místo konání: Společenské centrum RK,  vst. 50,-
17. 11. – sobota ve 20 h

HUDBA PRAHA  Jasná páka
rockový koncert

předprodej od 1. 11., místo konání: Společenské centrum RK, vst. 150,-
19. 11. – pondělí, v 19.30

Josef  FOUSEK  „Nemám čas lhát“
koncert 

předprodej od 1. 11., místo konání: Kino  RK, vst. 80,-
22. 11. – čtvrtek v 19.30 h

Antonín Procházka  VĚRNÍ ABONENTI
Komedie o tom, co se stane, když si manželé sednou v hledišti každý jinam a on dostane 

mladou půvabnou sousedku. Hrají: Václav VYDRA, Kateřina HRACHOVCOVÁ/ Andrea 
ČERNÁ, Jana BOUŠKOVÁ, Vilém DUBNIČKA/Jakub ŠŤASTNÝ,Antonín PROCHÁZKA, Štěpánka 

KŘESŤANOVÁ/Zita BENEŠOVÁ, Tereza VÁGNEROVÁ, Eva JANDLOVÁ
místo konání: Společenské centrum RK, vst. 180,-  150,- 120,-, předprodej od 1. 11.

Předprodej vstupenek: kancelář Pelclova divadla –  I. patro, Panská 79, Rychnov n.Kn. 
tel: 494535329

Po: 13.00 – 16.00, St: 8.00 – 17.00, Čt: 8.00 – 16.00
Slevy pro držitele průkazů ZTP, vozíčkáři vstup zdarma.

Program Pelclova divadla  na www.e-rychnovsko.cz, www.rychnovsko.cz



ORLICKÝ BLOUDIL POPRVÉORLICKÝ BLOUDIL POPRVÉ

� Nejmladší závodníci

KRÁLOVÉHRADECKÉ DOŽÍNKY
   V sobotu 15. září 2007 se zástupci z informačních center v Rokytnici v 
Orlických horách (Karolina Gallová – referentka informačního centra) a 
Rychnova nad Kněžnou ( Bc. Lenka Poniklová – vedoucí informačního cen-
tra) rozjely propagovat Oblast Orlické hory a Podorlicko na Královéhradec-
ké dožínky do Šimkových sadů v Hradci Králové.
   V propagačním stánku, společně se zástupci cestovního ruchu Králové-
hradeckého kraje, byly k dostání tištěné materiály k propagaci celé turistic-
ké oblasti (naučné stezky, turistické a cyklisté mapy, jednotlivé informace 
o obcích a městech, turistické zajímavosti ...).  Za Rokytnici v O.h. byly na 
dožínkách k dostání letáčky Pevnosti Hanička, Rokytnice, Zemské brány ... 
   K vidění zde bylo nepřeberné množství vystavovatelů ze všech koutů Krá-
lovéhradeckého kraje (zemědělci, zástupci odborných škol a učilišť atd.). 
   Nechyběly také různé atrakce pro děti, od kolotočů, přes horské dráhy až 
po stánky s občerstvením.
   Pokud jste se letošní rok na Královéhradecké dožínky nestihli zajet podívat, 
vřele doporučuji návštěvu v příštím roce.                                                    KG

V sobotu 18. září 2007 se konal prv-
ní ročník orientačního cyklistického 
závodu s názvem Orlický Bloudil.
Hlavní soutěž dospělých cyklistů 
startovala dopoledne. Závodníci 
dostali mapu Orlických hor a okolí, 
ve které bylo vyznačeno 19 stano-
višť.Ta byla různě daleko a protože 
žijeme v horách, tak také různě 
vysoko.Podle vzdálenosti a obtíž-
nosti trasy vedoucí ke stanovišti, 
mělo každé stanoviště jiné obodo-
vání.Závodilo se ve dvojicích a úko-
lem závodníků bylo za čtyři hodiny 
nasbírat co nejvíce bodů.Někteří 
startující zvolili dlouhou trasu bez 
velkého stoupání, jiní se zase pustili 
do hor. Po šestnácté hodině dojíždě-
li poslední závodníci ze sedmnácti 
startujících dvojic a ti nejlepší měli 

v nohách okolo 100 kilometrů.V 
průběhu velké soutěže startovala 
i orientační cyklistická soutěž pro 
děti a rodiče.Pravidla dětské soutěže 
byla stejná, jen trasa byla kratší a 
vedla po vedlejších komunikacích 
v Rokytnici v Orlických horách.Po 
skončeném závodě měly děti při-
pravený další doprovodný program.

� Na stupních vítězů

Čekal na ně skákací hrad, malování 
na asfaltu, průlezky na lanech, rybář-
ské zápolení a další.Sportovní akce 
Orlický Bloudil měla výborné zázemí 
a byla velice kvalitně zorganizována.
Na organizaci se podílely OUTDOOR 
SPORT TEAM, MAS Vyhlídka a ZŠ 
Rokytnice v O.h. a Déčko z Rychno-
va nad Kněžnou. Škoda jen, že počasí 
závodu příliš nepřálo, protože foukal 
velmi silný a studený vítr.To zřejmě 
zapříčinilo i menší účast závodníků 
v dětské soutěži.  
Většina sportovních akcí by nemoh-
la probíhat bez laskavých a  štědrých 
sponzorů.Cyklistický orientační 
závod sponzorovali: OUTDOOR 
SPORT, CORONA,r eklamní s.r.o., 
ORLICKÉ HORY,Město Rokytni-
ce v O.h., GUSEPPE, UNIPRINT, 
THsoft COMPUTERS, SHOCART 
kartografi cké vydavatelství, Králo-
véhradecký kraj. DĚKUJEME!
Orlický Bloudil by se měl konat i za 
rok, takže všichni malí i velcí cyklis-
té – PŘIJĎTE BLOUDIT S NÁMI.
Pořadatelé Orlického bloudila děkují 
Honzovi Potštejnskému za navržení 
a stavbu dlouhé trati.                                             

duš  
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

FOTBALOVÉ VÝSLEDKY V ZÁŘÍ

PRODEJNA BARVY - LAKYPRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733

z nabízí širší sortiment nátěrových hmot
   a ostatní materiál
¾ sádrokartonové desky KNAUF
¾ tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
¾ stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
¾ suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
¾ tmely, lepidla na veškeré povrchy
¾  barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
¾   malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
¾  barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
¾  antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
¾ fasádní barvy dle odstínu

V průběhu měsíce září se fanoušci 
rokytnické kopané mohli účastnit 
mistrovských utkání. Pro toho, kdo 
to nestihl přinášíme výsledky jed-
notlivých mužstev.
Přípravka
1.FC – Žďár 3:0
1.FC – Vamberk  4:2
1.FC – Čermná  2:1
1.FC  - České Meziříčí  5:1
1.FC – Kostelec  3:1
1.FC – Týniště  0:5
1.FC – Přepychy  4:2
1.FC - Častolovice 5:0
Mladší žáci
1.FC – Javornice  4:2
Opočno – 1.FC  4:0
1.FC – Solnice „B“  1:10
Union žákyně – 1.FC  3:2

Starší žáci
1.FC – Albrechtice  0:8
Černíkovice – 1.FC  4:0
1.FC – Borohrádek  7:1
Albrechtice – 1.FC  9:0

Dorost
1.FC – Čermná  2:3
1.FC – Borohrádek  4:2
1.FC – Solnice  1:6
1.FC – Javornice  3:1

Muži
Žďár – 1.FC   3:3
1.FC – Solnice  2:0
Přepychy „B“ - 1.FC  0:1
1.FC – Petrovice  1:0
Zdelov – 1.FC

SPORTOVNÍ AREÁL ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
V ROKYTNICI V ORLICKÝCH HORÁCH

INFORMUJE O PROVOZU:

POSILOVNA
V PROVOZU OD 3.9.2007

 ÚTERÝ:  17.00 – 20.00
 STŘEDA:  17.00 – 20.00
 ČTVRTEK: 17.00 – 20.00

SAUNA
V PROVOZU OD 2.10.2007

 ÚTERÝ – ŽENY: 17.00 – 21.00
 ČTVRTEK – MUŽI: 17.00 – 21.00

OBČERSTVENÍ OTEVŘENO PŘI JAKÉMKOLI PROVOZU 
 VE SPORTOVNÍM AREÁLU

Volné termíny pro užívání haly, sauny, posilovny získáte na 
www.zs.rokytnice.cz nebo na mobilu 603 879 344.


